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I-1/4-15/2013. ikt.sz. 
 

JEGYZİKÖNYV 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének 2013. június 27-én 
megtartott rendes ülésén a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
 
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

Novák Imre   alpolgármester 
   dr. Ágoston Sándor  képviselı  
   Kiss Károly   képviselı 
   Nyuzó Marietta  képviselı 
   Földi Imre   képviselı 

Kanó József   képviselı 
Dékány József  képviselı 
 

Távolmaradt:  Séllei Zsigmond  képviselı 
 
 
  
Tanácskozási joggal részt vesz:  Balogh Csilla jegyzı 
   
    
Jegyzıkönyvvezetı:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
 
Meghívottak: Kissné dr. Balogh Ibolya a Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény igazgatója, 
Tóth Erika a  Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény oktatási koordinátora, Szőcsné Horváth 
Margit gazdálkodási irodavezetı, Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, Feke László mőszaki 
irodavezetı, Gyuricza Máté mőszaki ügyintézı, Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK 
igazgatója, Diósné Ambrus Erzsébet óvoda intézményegység vezetı, Kállai Anikó a 
Strandfürdı és Gyógyászat szakmai koordinátora, Németi József az Oktatási-, 
Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, a lakosság részérıl 3 fı. 
 
A polgármester üdvözli a megjelenteket, a lakosság képviselıit, a vendégként meghívottakat, 
a tévé képernyıje elıtt lévı dévaványai érdeklıdı lakosokat. Külön köszönti a napirend 
kapcsán megjelent vendégeket.  
 
A polgármester elmondja, hogy a mai ülésen Séllei Zsigmond képviselı nem jelent meg, aki 
távolmaradásának okát nem jelezte.  
 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselı-testület létszáma: 8 fı. 
 
A polgármester a napirendek ismertetésére tér át. 
 

1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetérıl. 
Elıadó: Kissné dr. Balogh Ibolya igazgató  
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2. A Ványai Ambrus Általános Iskola intézményi beszámolója az oktatási szakmai 
tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl, a fenntartó váltást követıen.   
Elıadó:  az intézmény képviseletét ellátó személy 

 
3. Az ÁMK Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsıdei 

nevelés feladat ellátásról. 
Elıadó:  Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység vezetı  

 
4. Döntéshozatal „Dévaványa Szociális Ügyéért” elismerı cím 2013. évi kitüntetettjérıl.  

Elıadó:  Pap Tibor polgármester  
  

5. Döntéshozatal a „Dévaványáért” kitüntetés 2013. évi kitüntetettjeirıl.  
Elıadó:  Pap Tibor polgármester           
 

6. Bejelentések  
 
 
A polgármester elmondja, hogy a 4-5. napirendi pontokat zárt ülés keretében kell 
megtárgyalni. (Döntéshozatal „Dévaványa Szociális Ügyéért” elismerı cím 2013. évi 
kitüntetettjérıl. Döntéshozatal a „Dévaványáért” kitüntetés 2013. évi kitüntetettjeirıl.)  
A polgármester javasolja, hogy a 4. pontban tárgyalják a bejelentéseket, a kitüntetési ügyeket 
az ülés végén tárgyalja a testület, amikor egyéb kérdésekben való döntéshozatal érdekében 
amúgy is zárt ülésre fog sor kerülni.  
A polgármester továbbá javasolja, hogy az elsı bejelentéshez kapcsolódó pályázati felhívást, 
amely az Önkormányzat tulajdonát képezı mezıgazdasági rendeltetéső földterületek 
határozott idıre szóló haszonbérbe adásával kapcsolatos, zárt ülés keretében tárgyalja a 
testület. 
A polgármester elmondja, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján a képviselı-testület zárt ülést 
rendelhet el a vagyonával való rendelkezés esetén, továbbá az általa kiírt pályázat 
feltételeinek meghatározásakor, a pályázat tárgyalásakor, ha a nyilvános tárgyalás az 
önkormányzat vagy más érintett üzleti érdekét sértené. 
A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselık nem indítványoznak egyéb önálló napirendet. 
Aki egyetért a napirendek tárgyalásának sorrendjével kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 
Határozat: 

 259/2013.(VI.27.) Kt.hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a 2013. június 27-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetérıl. 
Elıadó: Kissné dr. Balogh Ibolya igazgató  
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2. A Ványai Ambrus Általános Iskola intézményi beszámolója az oktatási szakmai 
tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl, a fenntartó váltást követıen.   
Elıadó:  az intézmény képviseletét ellátó személy 

 
3. Az ÁMK Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsıdei 

nevelés feladat ellátásról. 
Elıadó:  Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység vezetı  

 
4. Döntéshozatal „Dévaványa Szociális Ügyéért” elismerı cím 2013. évi kitüntetettjérıl.  

Elıadó:  Pap Tibor polgármester  
  

5. Döntéshozatal a „Dévaványáért” kitüntetés 2013. évi kitüntetettjeirıl.  
Elıadó:  Pap Tibor polgármester           
 

6. Bejelentések  
 
 
Pap Tibor polgármester – a fı napirendek tárgyalását megelızıen a lejárt határidejő 
határozatok végrehajtásáról szóló jelentés és a két testületi ülés között történt fontosabb 
események megvitatására tér át. 
Az írásos jelentés a képviselık számára megküldésre került, amelyhez szóbeli kiegészítést 
nem kíván tenni. 
A polgármester elmondja, hogy a legutóbbi munkaterv szerinti képviselı-testületi ülés május 
30-án volt, azóta egy alkalommal június 13-án került sor rendkívüli ülés megtartására. 
A fınapirendek keretében a következıkrıl hoztak döntéseket:  
- Kormányablak kialakítását érintı változás. 

Képviselı-testület hozzájárulását adta az önkormányzati hivatal további 3 
helyiségének átadásához a Békés Megyei Kormányhivatal részére és a 
Gyomaendrıdi Járási Hivatal részére a használatot biztosítja.  
A Képviselı-testület tudomásul vette, hogy a 11. számú - gyámhivatal által  
használt - irodát az Önkormányzati Hivatal használatra visszakapja.  
 A Képviselı-testület egyetértett és elfogadta az átadott vagyon használatára 
vonatkozó megállapodás szerinti módosítását.  
Megbízta a polgármestert a megállapodás módosítás aláírásával.  

- Az önkormányzati adósságkonszolidációval kapcsolatos döntéshozatal az Állami 
Adósságkezelı Központ tájékoztatása alapján. 
A napirend kapcsán három határozatot hozott a testület, amelyek a következık: 
1. Határozat: 
1. „ A képviselı-testület Magyarország 2013. évi központi költségvetésérıl szóló 2012. 

évi CCIV. törvény (továbbiakban: költségvetési törvény) 72-75. §-aiban foglaltakra 
figyelemmel kinyilvánítja, hogy a költségvetési törvényben írt feltételekkel az 
adósságállománya Magyar Állam által történı átvállalását igénybe kívánja venni. 

2. A képviselı-testület a Polgári Törvénykönyvrıl szóló 1959. évi IV. törvény 286. § 
alapján hozzájárul, hogy a Magyar Állam részben átvállalja a Magyarország 2013. évi 
központi költségvetésérıl szóló 2012. évi CCIV. törvény 72. §(1) bekezdése alapján 
Dévaványa Város Önkormányzatának a fenti jogszabályban meghatározott 
adósságállománya és járulékai összegét.  

3. A képviselı-testület az adósságátvállalással összefüggésben felhatalmazza a 
polgármestert, hogy: 
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a) megtegye a költségvetési törvény 72-75. §-ai szerinti nyilatkozatokat és 
intézkedéseket; 

b) a költségvetési törvény 74. § (5) és (6) bekezdése szerinti megállapodásokat kösse 
meg.  

4. A képviselı-testület megbízza a polgármestert és a jegyzıt, hogy az adósság 
rendezését követıen a lehetı legkorábban kezdeményezzék az önkormányzat által 
kibocsátott kötvények vonatkozásában vagy a kötvény-sorozatok törlését, vagy a 
kötvény kibocsátás feltételeit tartalmazó Információs Összeállítás illetve a kötvényrıl 
kiállított Okirat módosítását. 

5. A képviselı-testület megbízza a polgármestert és a jegyzıt a határozatban foglaltak 
szerint járjon el.” 

2. Határozat: 
„az adósságkonszolidációval érintett önkormányzati kötvény [egy részének] lejárat elıtti 
visszaváltásáról 

1. Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Magyarország 2013. évi 
központi költségvetésérıl szóló 2012. évi CCIV. törvény 72-75. §. rendelkezése, 
valamint az ÁKK által kiadott Útmutató alapján az alábbi határozatot hozza: 

2. Az Önkormányzat és Magyar Állam között megkötött megállapodás alapján, amely az 
állam által átvállalásra kerülı adósságállomány összegét rögzíti, önkormányzatunk 
648.740,48 CHF/EUR adósságát átvállalja az ÁKK / költségvetési támogatással 
kifizeti a MÁK. 

3. Az átvállalandó/támogatandó adósságból 648.740,48 CHF/EUR összeg pénzügyi 
teljesítése ÁKK átvállalással / MÁK támogatás nyújtásával történik 2013.06.28-i 
értéknappal, és az önkormányzat, mint Kibocsátó K&H Bank Zrt. felé fennálló 
kötvénytartozását csökkenti.  

4. A kötvényállomány csökkentése visszaváltás/ formájában történik, ezért a képviselı-
testület 2013. június 28-i dátummal elrendeli az alábbi kötvény visszaváltását: 
Kötvény: DÉVAVÁNYA I.   
Kibocsátás dátuma: 2007. december 11. 
Kötvénytulajdonos megnevezése: K&H Bank Zrt. 
Visszaváltásra kerülı kötvények darabszáma: 760.540,00 db 
Visszaváltás összege: 156.385.380 HUF, (648.740,48 CHF) 
Visszaváltás devizaneme: CHF 

5. A képviselı-testület megbízza a polgármestert és a jegyzıt, hogy a határozatban 
foglaltak szerint járjon el.” 

3. Határozat: 
„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Széchenyi Terv Dél-Alföldi Regionális Operatív Program „Kerékpárral a 
környezetvédelemért-kerékpárforgalmi hálózat fejlesztése Dévaványán” kerékpárút 
építése megvalósításához - a DAOP-3.1.2/A-11-2011-0005 azonosító szám - a 
Dévaványa I. kötvényforrásból 84.488,- Ft saját forrás rész igénybevételével egyet 
ért.  
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a kötvénylehívással 
kapcsolatban vegye fel a kapcsolatot K&H Bank Zrt.-vel.”   

- A Ványai Ambrus Általános Iskola, Kádár Ferenc Alapfokú Mővészeti Iskola és 
Szivárvány Pedagógiai Szakszolgálat igazgatói pályázat véleményezése.  

„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a nemzeti köznevelésrıl szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontjában kapott véleményezési 
jogkörében eljárva, támogatja az általa mőködtetett, Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központ fenntartásában álló Ványai Ambrus Általános Iskola, Kádár Ferenc 
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Alapfokú Mővészeti Iskola és Szivárvány Pedagógiai Szakszolgálat 
intézményvezetıi beosztásának ellátására Baloghné Berényi Erzsébet pályázatát.  
A Képviselı-testület megbízza a Polgármestert, hogy a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ Gyomaendrıdi Tankerület Igazgatóját a testület 
döntésérıl értesítse.” 

- A bejelentések között a lakások és helyiségek bérletérıl szóló 9/2011.(IV.1.) 
önkormányzati rendelet módosítására került sor. 

- Döntött arról a Képviselı-testület, hogy Dr. Puskás György egyéni vállalkozó háziorvos 
által felajánlott, a IV. számú felnıtt háziorvosi körzet mőködtetéséhez szükséges 
eszközöket 1.000.000,- Ft-os összegért megvásárolja, amelyet a Képviselı-testület az 
önkormányzat 2013. évi költségvetésének általános tartalék elıirányzat terhére biztosít. 

A Képviselı-testület felhatalmazza a Polgármestert az Adásvételi szerzıdés aláírására. 
- Képviselı-testület a közalkalmazottakról szóló 1992. évi XXXIII. törvény végrehajtásáról 

a közoktatási intézményekben szóló 138/1992.(X.8.) Kormány rendelet 5. § (16) 
bekezdése alapján megbízta Diósné Ambrus Erzsébetet 2013. augusztus 1-tıl, 2014. július 
31-ig terjedı idıtartamra a Dévaványai Általános Mővelıdési Központ intézményvezetıi 
tisztségének az ellátásával.  

- Pályázati kiírásról döntött a Képviselı-testület a Dévaványai Általános Mővelıdési 
Központ intézményvezetıi - magasabb vezetıi - állásának betöltésére vonatkozóan.  

- Képviselı-testület úgy döntött, hogy a települési önkormányzatok részére szociális nyári 
gyermekétkeztetés céljából 2013. évben nyújtott támogatás igénylésének, döntési 
rendszerének, folyósításnak, felhasználásának, elszámolásának és ellenırzésének részletes 
szabályairól szóló 30/2013.(IV.30.) EMMI rendelet 7. § (1) bekezdése alapján 
megállapított 2.756.160,- Ft összegő támogatás igénybevételével, 2013. június 17. – 2013. 
augusztus 30-áig terjedı idıszakra 116 gyermek szociális nyári gyermekétkeztetését látja 
el. 

- Képviselı-testület a Dévaványai Sportegyesület Birkózó szakosztályának anyagi 
támogatásra vonatkozó kérelmét nem támogatta, a kérelmet átadta a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság részére döntéshozatal céljából. 

- Képviselı-testület a Magyar Vöröskereszt Békés Megyei Szervezetéhez tartozó 
Dévaványa Város Lakóterületi Alapszervezete anyagi támogatásra vonatkozó kérelmét 
nem támogatta, a kérelmet átadta a Szociális és Egészségügyi Bizottság részére 
döntéshozatal céljából. 

- Képviselı-testület úgy döntött, hogy a Megyei Önkormányzatok Szövetsége és a 
Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége kezdeményezésében foglaltakkal 
egyetért és a június 27-ei képviselı-testületi ülésre a nem „egyéb központi költségvetési 
támogatásból” finanszírozni tervezett kiadási elıirányzatai egyidejő csökkentésével 
biztosít fedezetet az árvízvédelmi munkálatokra és a keletkezett károk helyreállítására. 
Utasította a polgármestert, hogy az elıterjesztésben írtak figyelembe vételével tegyen 
javaslatot a támogatás mértékére és a kiadási elıirányzat csökkentésébıl történı 
fedezésére.  

 
A polgármester a két ülés között történt fontosabb eseményekrıl tájékoztatja a jelenlévıket. 

- 2013. június 3-án a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás települései közül azok, 
akik érintettek a szociális intézményben történı közétkeztetésben, a megvalósítását 
szolgáló szolgáltatói szerzıdések lejárta miatt az egyeztettek a közbeszerzési eljárás 
kiírásának feltételeirıl.  

- 2013. június 6-án délelıtt Békéscsabán a Megyei Kormányhivatalnál munkáltatói 
fórum volt, ahol foglalkoztatási támogatásokról, pályázatokról volt szó. Két 
dévaványai fejlesztés kapott támogatást.  



 6 

- Ugyanezen a napon a Gyomaendrıdi Járási Hivatalnál volt egy szakmai nyílt nap, ahol 
Balogh Csilla jegyzıvel voltak jelen. Erdıs Norbert megyei kormánymegbízott és 
Andó Ágnes hivatalvezetı, valamint a szakigazgatási szervek vezetıi adtak 
tájékoztatást.  

- 2013. június 13-án a Szeghalom Kistérség Egyesített Szociális Intézmény vezetıi 
pályázatának elızetes véleményezése történt, ezt követıen került szakmai értékelésre.  

- 2013. június 14-én Békéscsabán a PHEDRA rendezvényközpontban „A jól menı 
vállalkozásokért” címő vállalkozásélénkítı program bemutatása volt, ahol Dr. Deutsch 
Tamás EU parlamenti képviselı és Dr. Czomba Sándor államtitkár is jelen volt Erdıs 
Norbert kormánymegbízott meghívásának is eleget téve.  

- 2013. június 18-án Budapesten a TÖOSZ Elnöksége tartott kibıvített ülést, ahol 
o Hegedős Zsuzsa a kormány szociális tanácsadója tartott tájékoztatót, hogy 

milyen módon akarják a pénzbeli szociális ellátásokat részben természetbeni 
juttatásokra kiváltani.  

o Dr. Sípos Gyula vezérırnagy a Belügyminisztérium Közfoglalkoztatási 
Helyettes Államtitkárság irodavezetıje tartott elıadást a szociális 
szövetkezetek létrehozásának fontosságáról.   

- 2013. június 20-án Blaskovits Péter a Békés Megyei Kormányhivatal fıigazgatója és 
Andó Ágnes a Gyomaendrıdi Járás hivatalvezetıje járt az önkormányzatnál a hivatali 
épület közös használatára vonatkozó szerzıdés módosítása és a kormányablak 
kialakítását megelızı munkálatok ütemezése érdekében.  

- 2013. június 25-én a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Tanácsa tartott ülést, 
amelyen Novák Imre alpolgármester képviselte a települést, ahol téma volt:  

o a társulás 2013. évi költségvetésének módosítása, 
o az Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény intézményvezetıi 

megbízásának a megadása, Tóth Julianna újabb öt évre kapott megbízást, 
o az intézmény által nyújtott szolgáltatások igénybevételére vonatkozó 

megállapodás módosítások jóváhagyása,  
o Bélmegyer község azon kezdeményezésével foglalkozott a társulási tanács, 

amely a szociális intézményei ellátás feladatainak – Csökmıhöz hasonlóan – a 
többcélú társuláshoz csatlakozva tenne eleget.  

A polgármester elmondja, hogy együttmőködési megállapodást kötött a helyi 
vadásztársasággal annak érdekében, hogy a Körös-Sárréti Vidékfejlesztési Egyesületnél 
pályázni tudjon a Leaderes kiírásra. A pályázat eszközbeszerzésre, valamint a fácántelep 
fejlesztésére irányul. A polgármester feltételül szabta, hogy a vadászházat a fenntartási 
idıszakban térítésmentesen biztosítsák az önkormányzat részére, mint azt eddig is tették. A 
pályázat benyújtásra került.  
A polgármester elmondja, hogy június hónapban két pótelıirányzat érkezett, amelyek a 
következık: 

- Szociális nyári gyermekétkeztetés céljából 2013. évben jóváhagyott támogatás 116 
gyermek részére 2.756.160,- Ft összegben, amely kiutalása június 12-én történt meg. 

- Közmővelıdés érdekeltségnövelı támogatás címen 68.000,- Ft, amelynek kiutalása 
szintén június 12-én történt meg.  

A polgármester elmondja, hogy az önkormányzatok támogatása 7.343.360,- Ft-al csökken a 
közös hivatal létrejöttébıl adódóan.  
A polgármester ennyiben kívánta tájékoztatni a jelenlévıket a két testületi ülés között történt 
fontosabb eseményekrıl.  
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a testületi tagokat.  
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Aki elfogadja a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentést, valamint a 
polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekrıl kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a lejárt határidejő határozatokról szóló jelentést, 
valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekrıl a 
következı határozattal: 
 

Határozat: 
 260/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete 141/2013.(III.28.), 
143/2013.(III.28.), 158/2013.(IV.17.), 200/2013.(V.21.), 201/2013.(V.21.), 
202/2013.(V.21.), 203/2013.(V.21.), 204/2013.(V.21.), 205/2013.(V.21.), 
206/2013.(V.21.), 207/2013.(V.21.), 208/2013.(V.21.), 209/2013.(V.21.), 
213/2013.(V.30.), 214/2013.(V.30.), 215/2013.(V.30.), 216/2013.(V.30.), 
217/2013.(V.30.), 218/2013.(V.30.), 219/2013.(V.30.), 220/2013.(V.30.), 
221/2013.(V.30.), 222/2013.(V.30.), 223/2013.(V.30.), 224/2013.(V.30.), 
225/2013.(V.30.), 226/2013.(V.30.), 227/2013.(V.30.), 228/2013.(V.30.), 
229/2013.(V.30.), 230/2013.(V.30.), 235/2013.(V.30.), 236/2013.(V.30.), 
237/2013.(V.30.), 238/2013.(V.30.), 239/2013.(V.30.), 242/2013.(V.30.), 
243/2013.(V.30.), 244/2013.(V.30.), 245/2013.(V.30.), határozatok végrehajtásáról 
szóló jelentést jóváhagyólag tudomásul veszi, valamint a polgármesteri tájékoztatót 
a két testületi ülés között történt eseményekrıl.  

 
(A lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentés a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
 
1. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az elsı napirendi pont megtárgyalására, amely a Békés 
Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetérıl. 
Köszönti a napirend kapcsán meghívott Kissné dr. Balogh Ibolyát a Békés Megyei Tisza 
Kálmán Közoktatási Intézmény igazgatóját, valamint Tóth Erika oktatási egység vezetıt.  
A polgármester megadja a szót Kissné dr. Balogh Ibolya részére, ha az írásos anyaghoz van 
szóbeli kiegészítése, akkor azt tegye meg.  
Kissné dr. Balogh Ibolya a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény  
igazgatója – köszönti a testületi ülésen megjelenteket,  és köszöni, hogy az ülésen 
tájékoztatást adhatnak a Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény munkájáról.  
Elmondja, hogy nagyon eredményes évet zárt a Dévaványai Oktatási Egység. 2013. január 1-
jével a megyei önkormányzattól a Békés Megyei Intézményfenntartó Központhoz került a 
Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény. 2013. április 1-jén a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központhoz került át az intézmény. Jelenleg is folyik az intézménynek az átszervezése, hiszen 
a Gyomaendrıdi Oktatási Egység 2013. augusztus 1-tıl BM Vidékfejlesztési Minisztérium 
iskolahálózatához fog kerülni. Jelen pillanatban is adatszolgáltatások vannak folyamatban és 
bíznak abban, hogy ez a kijelölt határidıre az intézményátadása-átvétele zökkenımentesen 
meg fog történni. Röviden szól az intézmény eredményeirıl is. Befejezıdtek az utolsó 
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vizsgáik is, melyeknek az eredményei már láthatóak és eredményesek, hiszen a dévaványai 
intézményben a szakmai- és érettségi vizsgákon egyetlen egy bukás sem történt. A szakmai 
vizsgák eredményei jó érdemjeggyel jellemezhetıek, 4,1-4,3-mas átlageredmények születtek, 
ami szerinte dicséretre méltó eredmény. Az érettségi eredményei is hasonlóan szépek, 
közepes eredményhez közelítenek, de az év végi tanulmányi átlag és a vizsgák átlaga szinte 
szinkronban volt egymással. Úgy gondolja, hogy a tanároknak a felkészítési munkáját is 
tükrözte a vizsgaeredmény, hiszen tudatosan és pontosan készítették fel a diákokat a 
vizsgákra. A vizsgákon való jó szereplés abból is adódik, hogy a vizsgát megelızıen a 
tanulók próbateszten, próba-szóbelin, valamint próbagyakorlaton vettek részt. A tanárok és 
felkészítık végig foglalkoztak a tanulókkal a vizsgákat megelızıen. Ebben benne volt az is, 
hogy hogyan kell a vizsgán megjelenni, viselkedni, mik az elvárások, tehát mindenre 
felkészítették ıket. Emellett a tanulók konzultációs lehetıséggel is élhettek. Ezúton szeretné 
megköszönni a Dévaványai Egység vezetıjének és tanárainak a lelkiismeretes munkát. 
Néhány érdekességet is megoszt a vizsgákról. A fodrász tanulók vizsgájának a gyakorlati 
része több szempontból is rendhagyó volt Dévaványán. A gyakorlati vizsga 12 feladatból állt, 
melyben benne volt a festés, a melírozás, vágás és például a kontykészítés is. A gyakorlati 
vizsgarész összideje 13,5 óra volt. Szintén szokatlan volt az is, hogy nem csak dévaványai 
tanulók vizsgáztak Dévaványán, hanem az orosházi tanulók is ide érkeztek vizsgázni. A 
vizsga során nagyjából 100 modell vett részt, akiket koordinálni kellett, illetve a frizurák 
bemutatását is lehetıvé kellett tenni segítségükkel. A fodrászok érdemjegye 19 részjegybıl 
adódott össze. Ezek olyan apróságok, melyek nem derülnek ki egy vizsga eredményébıl, de 
nagy odafigyelést jelent a tanárok részérıl, amelynek eredménye egy szépen zárult vizsga lett. 
A hegesztı tanulók esetében szintén szép eredmények születtek. Elmondja, hogy Borzán 
László társelnök volt Dévaványán, aki az ország több helyén is részt vett a vizsgabizottságban 
és elmondta, hogy az összes intézmény közül a dévaványai tanulók teljesítettek a legjobban. 
Ezt azzal is megerısítette, hogy a tíz vizsgázó közül ötnek azonnali munkát ajánlott, saját 
vállalkozásban, minıségi bérezéssel. Az eladó tanulók szintén szép eredménnyel zártak, és 
közülük többeket is visszavárnak a gyakorlati helyükre, ahová tanulószerzıdéssel voltak 
kihelyezve, oda most fıállású munkatársként várják vissza. A leérettségizett tanulók egy része 
tovább folytatja a tanulást szakképzéssel, vagy továbbtanulás esetében fıleg a 
környezetvédelem, turisztikai, pedagógia vagy gazdaság szakirányába mentek. Úgy gondolja, 
hogy a tanév eredményesen fejezıdött be, máris gondoskodnak a következı tanév 
elıkészítésérıl, hisz a beiratkozás most fejezıdött be, illetve véleménye szerint ez még a 
napokban is folyni fog, hiszen egész nyár folyamán változik a tanulói létszám, mert 
tapasztalták, hogy egészen szeptemberig érkeznek az új diákok az intézménybe.  
Az igazgató szól a meghirdetett képzési formákról. 
Elmondja, hogy a szakképzés szeptembertıl megváltozik, újra 3 éves lesz, de ugyanakkor 
továbbfolytatódik kifutó rendszerben a 2+2 éves szakiskolai képzés is. A dévaványai 
intézmény szakmakínálata mondhatni évrıl-évre bıvül, a tanulók megtartásában jó 
eredményeket ért el, a hiányszakmák képzésére különös figyelmet fordítottak. Köszöni a 
lehetıséget, hogy ezt a néhány mondatot elmondhatta az írásbeli tájékoztató mellé. Köszöni a 
figyelmet. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni az intézmény igazgatójának az elmondottakat.  
Megadja a szót Tóth Erika részére.  
Tóth Erika a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény dévaványai oktatási 
egységének vezetıje – elmondja, hogy az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítést nem kíván 
tenni.  
Pap Tibor polgármester –megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 
képviselı – köszönti az igazgató asszonyt és az intézményvezetı hölgyet az ülésen.  
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Elmondja, hogy nagyon jó volt hallani, hogy azok a szakmák, melyeket 1995. körül 
bevezettek, azok rendkívül jó eredményt mutatnak ma is. Itt elsısorban a fodrász, az 
élelmiszeripari eladó vagy a festı szakmára gondol. Eleinte amikor gond volt azzal, hogy 
indítsák-e az adott szakmát vagy ne, az mára már megszőnt, helyesnek gondolja az akkori 
döntést. Bebizonyosodott, hogy a dévaványai tanulóknak igenis létjogosultsága van ezeken a 
képzési helyeken, hiszen sikeresen szerepelnek. Gratulál a végzett tanulóknak. Örömmel látja, 
hogy szakmabıvítés van, és javasolja, hogy az intézményen belül legyenek keresztképzések.  
Örül annak, hogy a vizsgákon a tanulók nagyon jól helytálltak és szép eredményt értek el. Ezt 
is kell folytatni a jövıben is. Tudomása szerint a most ballagott általános iskolások közül 5 
gyermek jelentkezett a gimnázium rendészeti osztályába. Kérdése, hogy ez az osztály fel lett 
töltve? 
Kissné dr. Balogh Ibolya a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény  
igazgatója – elmondja, hogy érettségit adó osztályt terveznek indítani, de szakközépiskolai 
szinten.  
dr. Ágoston Sándor – elmondja, hogy ez a lényeg, hogy érettségit is ad, hogy a dévaványai 
tanulók ne legyenek elzárva az érettségi lehetısége elıl. Elmondja, hogy az ÁMK 
igazgatójával, Baloghné Berényi Erzsébettel is beszélt, aki elmondta, hogy jó az általános 
iskola és a gimnázium közötti kapcsolat, ami fontos, mert erre lehet építeni. Reméli, hogy ez a 
jó kapcsolat továbbra is megmarad az intézmények között.  
Köszöni a beszámolót és a pedagógusok munkáját és további szép eredményeket és sikereket 
kíván nekik ebben. Köszöni a helyi gimnázium tanárainak, valamint a helyi pedagógusoknak 
a munkáját.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy jó pár évvel ezelıtt a gimnáziumot a városi fenntartásból a 
megyei fenntartásnak adták át. Ez akkor nagy vitát váltott ki mind a lakosság, mind a 
képviselık között. Úgy gondolja, hogy akkor a testület egy jó döntést hozott. Az anyagiak 
vezérelték akkor ezt a döntést, de elmondja, hogy szerinte szakmailag is megindokolt lépés 
volt. Köszönetet mond azért, hogy az intézmény most így mőködik, öröm látni a reggelente 
iskolába induló diákokat.  
Pap Tibor polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselınek. 
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – megköszöni a szót. 
Köszönti a megjelenteket, a beszámolót is köszöni az intézményvezetı asszonynak. Gratulál a 
jó eredményekhez. Elmondja, hogy ı, mint építıiparban jártas szakember, örömmel vette 
tudomásul, hogy bıvítették az építıipari szakképzést, de ehhez hozzáfőzi, hogy az ács mellett 
szívesen látná az állványozó szakma tanítását is. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 
képviselı – véleménye továbbra is az, hogy gyermekeik úgy mennek el az iskolából, hogy a 
sportot legnagyobb részben kihagyják a képzésükbıl. Ennél több kell. Úgy gondolja, hogy a 
mindennapos testnevelés elıbb-utóbb be fog kerülni a programba, amikor majd minden 
osztály minden tanulójának napi egyszer testnevelést kell biztosítani és ehhez nagyon jó lenne 
a sportcsarnok. Kéri az igazgató asszonyt, hogy ebben is legyen a segítségükre, hogy 
létesítsenek egy többfunkciós sportcsarnokot. Nem csak az iskola, de a város is örömmel 
fogadná a létesítményt.  
A bizottság elnöke elmondja még, hogy a bizottság ülésén a beszámolót megvitatta, amelyet 
egyhangúlag elfogadásra javasol a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Elmondja, hogy többször is szó volt arról, hogy felnıttképzési program is bekerüljön az 
intézmény rendszerébe. Olvasott arról, hogy Orosházán és Békésen már van felnıttképzés, 
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ahol dévaványaiak is részt vesznek. Dévaványán valószínőleg ez azért nem indulhatott el, 
mert kevés volt a jelentkezık száma. A másik dolog pedig, amit már dr. Ágoston Sándor is 
megemlített, a sportnak a hiánya, akár az iskola, akár a város részérıl, és ezt mindenképpen 
meg kellene valósítani akár önkormányzati vagy állami támogatással is, de létre kellene hozni 
egy nagyobb középiskolai tornatermet, vagy egy sportcsarnokot a településen.  
Megadja a szót Kissné dr. Balogh Ibolya a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási 
Intézmény igazgatójának. 
Kissné dr. Balogh Ibolya a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény  
igazgatója – a tornateremre visszatérve szeretné megköszönni a polgármester úr segítségét, 
mert többször volt már olyan helyzet, hogy rövid idın belül lehetett volna erre pályázatot 
beadni, ezt mindig jelezte a polgármester úrnak, akitıl azonnal meg is kapták az ehhez kellı 
terveket és számokat. Ez sajnos még eddig nem valósult meg, pedig Dévaványán helye lenne 
egy ilyen sportlétesítménynek. Reméli, hogy erre az elkövetkezendı idıben sor kerül, és az 
iskola kiegészülhet egy komplexummal. A felnıttképzés intézményi szinten jól mőködik, 
fıleg a szakképzés területén. Az intézmény 80 %-ban megnyeri a munkaügy pályázatait, 
amely az intézmény regisztrációjának is megfelel és ezzel jelentıs bevételhez is jut az 
intézmény. Gimnáziumi képzés esetén Orosházán és Gyomaendrıdön van esti képzésük, tehát 
a dévaványai lakosok tanulni vágyói ide tudnak bekapcsolódni. Reméli, hogy ez a képzési 
forma akkor is megmarad, ha az intézmény átkerül a BM-hez. Nem tudnak minden 
intézményünkben ilyen képzést indítani, hiszen ez a jelentkezık számtól függ, hiszen a 
képzés végére a létszám nagy része lemorzsolódik. Intézményi szinten tehát mőködtetik ezt, 
de minden településen nem tudják bevezetni. Azonban, ha erre igény lesz Dévaványán, akkor 
az intézmény örömmel áll majd rendelkezésre ez ügyben is.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándornak. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 
képviselı – egyetért az igazgató asszonnyal, mert hiába próbálták eddig is szervezni ezt a 
képzési formát, nem úgy jött össze a létszám, ahogyan annak kellett volna. Szerinte is jó 
döntés az, hogy most nem indítanak ilyen képzést, mert véleménye szerint, majd amikor egy 
magasabb korosztály fog jelentkezni, akkor kell ezt elindítani. Szerinte, ha Gyomaendrıdön 
indul, az egy jó dolog, de itt probléma adódik a közlekedéssel, hogy aki vállalta a képzést, az 
nem tud hogyan eljutni annak a helyére, mert este nem tud mivel hazajönni.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy van még egy kérdése az igazgató asszonyhoz, 
hogy mennyire érzi tisztázottnak a gimnáziummal kapcsolatos mőködtetési költségek, 
valamint a kollégium mőködtetési költségei? Megmaradnak-e a KIK-es fenntartónál? Az errıl 
szóló beszámolót már megkapták, mely szerint a mőködtetést a fenntartó végzi ugyan úgy, 
ahogyan eddig, mivel többségében szakképzı képzések vannak, így ez hozzájuk tartozik. 
Ezért is próbáltak elızetesen számokat kérni, hogy tisztában lehessenek az összegekkel. 
Amikor errıl tájékoztatást adott az Emberi Erıforrások Minisztériumának az államtitkársága, 
akkor közöltek is egy összeget, amelyben benne szerepelt ez is. De ha minden igaz, akkor 
csak a gyermekétkeztetés marad az Önkormányzatnál. 
Kissné dr. Balogh Ibolya a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény  
igazgatója – elmondja, hogy jelenleg ı is úgy tudja, hogy a dévaványai intézményt a 
Klebelsberg Központ fogja mőködtetni és a helyi önkormányzat feladata a közétkeztetés lesz. 
Ez a pillanatnyi állapot.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az elhangzottakat.  
Megköszöni az alapos munkát is, amit, a középiskola pedagógusai és vezetıi végeznek. 
Korrekt módon informálja az önkormányzatot mindenrıl, amely mindig próbál lépni az adott 
ügyben, de több esetben sem rajtuk múlik, hanem egy-egy megegyezés nem olyan határidıre, 
idıintervallumra, vagy esetleg nem abban a formában valósul meg, ahogy azt ık a legjobbnak 
látták volna. Megérti, hogy nem lehet könnyő az intézménynek az, hogy ilyen gyorsan 
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váltakoznak az intézmény fenntartói, de bíznak abban, hogy ez a folyamat most már bezárul, 
és egy olyan tartós idıszak kezdıdik, amire könnyen lehet építeni, hiszen az eddigiek során 
tett lépések nehezen sikerültek és nem mindig úgy, ahogyan azt elképzelték.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki elfogadja Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatóját 
megköszönve az intézmény igazgatójának és dolgozóinak a munkáját kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
 261/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Békés Megyei Tisza Kálmán 
Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a dévaványai középiskolai oktatás helyzetérıl 
jóváhagyólag elfogadja. 
 
A képviselı-testület az intézmény igazgatójának és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  

 
Felelıs:  - 
Határidı: - 

 
(A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely az 
Általános Mővelıdési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl.   
A polgármester megadja a szót Baloghné Berényi Erzsébet igazgató részére, ha az írásos 
anyaghoz van szóbeli kiegészítése, akkor azt tegye meg.  
Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Mővelıdési Központ igazgatója – köszönti a 
jelenlévıket. 
Elmondja, hogy az Önkormányzat különbözı pályázatainak köszönhetıen a Dévaványai 
Intézményegység telephelyei szépen fel lettek újítva, modern körülmények között tanulhatnak 
a gyermekek. A különbözı pályázatoknak köszönhetıen, melyeket sikerült 2012. december 
31-ig beadni, nem csak az infrastrukturális, hanem az eszközállományt is sikerült fejleszteni 
és ezért zavartalanul tud mőködni az intézmény. 2013. január 1-jén fenntartó változás 
következett be, és az általános iskola, a mővészeti iskola és a pedagógiai szakszolgálat a 
Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz került, de a képviselı-testület döntése alapján a 
mőködtetés az ık kezükben maradt. Az intézményegység ezért nagyon hálás a testületnek, 
mert így az intézmény zavartalanul tud mőködni. A környezı települések iskolái esetében 
viszont három hónap is eltelt, mire zökkenımentesen tudtak mőködni. Elmondja,hogy ugyan 
annyi fıvel dolgoznak, mint az elızı tanévben, a gyermekek létszáma azonban sajnálatos 
módon csökken, melyrıl táblázat is készült a beszámolóhoz. 2007-ben 756 tanulója volt az 



 12 

intézménynek, majd 2012-ben már csak 599 gyermek volt az intézményben. A gyermekek 
számának csökkenésével együtt sajnos nem csökken a halmozottan hátrányos helyzetőek 
száma, sıt, ez a szám emelkedik. Ugyanígy emelkedik a sajátos nevelési igényő és a 
beilleszkedési, magatartászavarral rendelkezı gyermekek száma. Az intézményben a 
csoportlétszám továbbra is 26. és 13 napközis csoportjuk van, ebbıl 1 van Ecsegfalván, 12 
pedig Dévaványán. Az intézmény nyári napközit is szervez, amire igen nagy az érdeklıdés.  
A tanítás mellett folytatták a TÁMOP pályázat alapján a kompetencia alapoktatás 
fenntartását, teljes tanórai lefedettséggel tanítják a matematikát és a szövegértést 10 tanulói 
csoportban. Szociális és életviteli kompetenciát is tanítanak 2 osztályban, valamint életpálya 
építést 3 osztályban. A TÁMOP 3.1.7 pályázat keretén belül referencia intézményi szerepre 
készültek fel és várják a lehetıséget, hogy jelentkezhessenek ezért a címért, melyet a 
következı évben lehet megtenni, ezzel minısített intézményi címet lehet kapni. Foglakoznak 
a halmozottan hátrányos helyzető gyerekekkel is, éppen most kellett lezárni az ehhez 
kapcsolódó pályázatot, amelyet 2012. december 31-ig kellett beadni. Különbözı tanulmányi-
és sportversenyeken vesznek részt az intézmény tanulói, azonban nem csak a versenyeken 
vesznek részt, hanem a település különbözı rendezvényein is megjelennek, mint például az 
Autómentes nap vagy a Kihívás napja.  
Témaheteket is szerveztek az iskolában, külön az alsó, illetve külön a felsı tagozatosok 
számára is. Az alsó tagozaton a közlekedés volt a téma, míg a felsı tagozatosok témája a 
háború volt a tavasszal megrendezett program során. 
Egész éven át tartott egy projekt, melynek címe az, hogy „Mitıl kerek a világ”. Ez a TÁMOP 
3.1.4-es pályázat keretén belül került kidolgozásra, mint innováció. Ezt 5 éven belül meg kell 
valósítani és ebben a tanévben erre az innovációra került sor. Az intézmény valamennyi 
tanulócsoportja részt vett benne, a Kihívás napján került sor a projektzáró rendezvényre.  
A továbbtanulás is sikeres volt. Mint már szó volt róla, 5 diák jelentkezett a dévaványai 
szakközépiskolába, de rajtuk kívül még 10 fı jelentkezett a szakiskolába, szóval összesen 15 
fı jelentkezett a 74 végzısbıl a dévaványai intézményegységbe. A 74 tanuló közül 67 fınek 
sikerült bejutnia az általa megjelölt 1. helyre, és 7 tanulót a 2., illetve 3. helyre vettek csak fel. 
A tanulók harmada jelentkezett gimnáziumba, a többi pedig szakközép- és szakiskolába.  
A bizottsági ülésen már szó volt arról, hogy kevesen jelentkeznek a dévaványai intézménybe, 
a bizottság elnöke is kevesli ezt a létszámot, többet szeretne, de a szülıket nem tudják 
befolyásolni abban, hogy az anyagiaknak és az érdeklıdésnek megfelelıen milyen iskolát 
válasszon gyermekének, mégis sok esetben kerül Dévaványára olyan gyermek, aki nem ezt az 
iskolát választotta magának eredetileg. Tapasztalataik alapján többen végeznek Dévaványán, 
mint ahol eredetileg megkezdték felsıbb tanulmányaikat.  
Folyamatosan részt vesznek különbözı továbbképzéseken és igyekszenek a kapcsolatot 
tartani a település különbözı szervezeteivel is.  
Elmondja, hogy fontos dolognak tartja a következı idézetet Eötvös Józseftıl: „Félig sem 
olyan fontos, amit tanítunk gyermekeinknek, mint az, hogy tanítjuk. Amit az iskolában 
tanultunk, annak legnagyobb részét elfelejtjük, de a hatás, melyet egy jó oktatási rendszer 
szellemi tehetségeinkre gyakorol, az megmarad.” Ezzel köszöni meg a képviselı-testület 
támogatását. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni az intézmény igazgatójának az elmondottakat.  
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a bizottsági ülésen 
elhangzottakat.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – megköszöni az intézmény igazgatójának a színvonalas tájékoztatót.  
Elmondja, hogy a bizottság a tájékoztatót az ülésén részletesen megtárgyalta. Véleménye 
szerint egy nagyon színvonalas, pontosan elkészített, statisztikailag is alátámasztott 
beszámoló, amelyet elfogadásra javasolnak a testület felé. 
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Egy kérdéssel fordul az igazgató asszony felé, hogy miért ilyen kevés gyermek jelentkezik a 
dévaványai gimnáziumba és szakiskolába? Véleménye szerint nagyon sok dévaványai 
gyermek úgy van vele, hogy a továbbtanulás egy jó eszköz arra, hogy kiszabaduljon hetente 
néhány napra a szülıi házból, és ezért választanak más települések gimnáziumai közül. Ez 
azért sajnálatos, mert néhány hónapon belül a vidékre menı gyermek mégis a helyi 
gimnáziumba kerül különbözı okokból kifolyólag, növelve ezzel az intézmény tanulóinak 
létszámát, aminek örülnek is, de még jobb lenne, ha rögtön ebbe a gimnáziumba 
jelentkeznének ezek a tanulók, hiszen a szülık figyelmével könnyebb elvégezni a 
gimnáziumot és a családnak is könnyebb volna. Így az iskola is jól járna, hiszen így egy 
magasabb létszáma lenne. A legnagyobb problémát ott látja, hogy az anyagi helyzet az 
döntıen meghatározza, hogy egy gyermek hová járjon iskolába.  
Köszöni az intézménynek a munkáját.  
Igaz, hogy egyre kevesebb a gyermek, de szerinte ezzel együtt a hátrányos helyzető 
gyermekek számának is csökkennie kellett volna, de ez sajnos nem így lett. Ennek szociális 
társadalmi oka lehet, hogy a családok anyagi helyzete egyre inkább romlik, ami döntıen 
befolyásolja a család életének minıségét. Kevesebbet törıdnek a gyermekkel, és ez a gond, 
még inkább oda kellene rájuk figyelni. Megköszöni a pedagógusok kiváló munkáját, nagyon 
jól végzik a feladatukat. Sokszor inkább szülık helyett szülık a gyermek számára, gondját 
viselik, ezért elismerés jár nekik. Köszöni a figyelmet és kellemes pihenést kíván a 
pedagógusoknak a nyári szünidıre. 
Felmerült az idegen nyelvnek a kérdése. Ez elhangzott a bizottsági ülésen is, hogy miért 
éppen a német és az angol van jelen? Megkéri az igazgató asszonyt, hogy ezt ı indokolja 
meg.  
Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Mővelıdési Központ igazgatója – elmondja, hogy 
valóban beszéltek arról, hogy az idegen nyelv szabadon választhatóságával kapcsolatban 
vannak problémák, mert az iskola nem tudja biztosítani azt a lehetıséget, hogy megválasszák 
a szülık, hogy milyen nyelvet tanuljon a gyermekük. Az intézménynek is adott a keret, hogy 
milyen szakos pedagógusai vannak, és igyekezniük kell azt is ellátni, hogy nekik is legyen 
feladatuk. Mindkét nyelvet tanulhatják a gyerekek, akik nem órai rendszerben, azok 
délutánonként szakkör formájában tehetik ezt meg. Sajnos ez így alakult, de továbbítani fogja 
a problémát a KIK felé, hogy hogyan lehetne ezt megoldani, hogy mindenki azt a nyelvet 
tanulja, amelyiket szeretné.  
Pap Tibor polgármester – úgy gondolja, hogy részletes és mindenre kiterjedı tájékoztatót 
kapott a testület az intézményegység munkájáról. Visszatérıen több témával is foglalkoztak 
már az ÁMK-val kapcsolatban. Legutóbb is, amikor az intézményfenntartó társulás ügyében 
sikerült megegyezésre jutniuk Ecsegfalvával, akkor látták, hogy az iskola mégsem tud 
megszabadulni attól a feladattól, amitıl meg tudott volna az intézményfenntartó társulás 
létrehozásával, mivel az ecsegfalvi iskolások is idejárnak, és az ecsegfalvi iskola ügyei is az 
ÁMK-n keresztül oldódnak meg. 
Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Mővelıdési Központ igazgatója – elmondja, hogy 
az ecsegfalvi iskolának a mőködtetıje és a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ között 
bármilyen probléma van, annak megoldása csak a dévaványai intézményen keresztül 
valósulhat meg. Remélhetıleg a velük való kapcsolat továbbra is megmarad, hiszen a 
gyermekek létszáma miatt fontos, hogy az ecsegfalvi felsı tagozatos diákok, akik ide járnak, 
illetve az Ecsegfalván tanuló alsó tagozatos diákok színvonalas oktatáshoz tudjanak 
hozzájutni az együttmőködésnek köszönhetıen.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a tanévzárón hallotta az igazgató úrtól, hogy az 
oktatási vezetık nyári szabadsága nem igazán pihenéssel fog telni, mert a feladat megosztás 
már meg is történt. 
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Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Mővelıdési Központ igazgatója – elmondja, hogy 
az adatszolgáltatás folyamatos az intézmény átadása, átvétele óta, hiszen január 1-jén 
megtörtént a fenntartók közötti átadás, ez lezajlott május 31-ig, de az intézmény további 
adatok szolgáltatására kötelezett, a tantárgyfelosztást is folyamatosan készítik. Az alapító 
okiratot még nem kapták meg, mivel az is állandóan módosításra kerül és ezért még a 
feladatokat sem látják teljesen tisztán, hogy szeptember 1-tıl mit és milyen formában kell 
majd teljesíteni. Jelenleg úgy tőnik, hogy augusztus 1-tıl a Szakszolgálat nem fog az általános 
iskolához és a mővészeti iskolához tartozni. Az sem tisztázódott még, hogy az általános és a 
mővészeti iskola milyen viszonyban marad majd egymással, hogy tagintézményként, 
társintézményként, vagy pedig a mővészeti iskola az általános iskola telephelye lesz-e. 
Nagyon sok a feladatuk, de örül annak, hogy a tanulók és a pedagógusok nem sok mindent 
éreztek abból, ami a háttérben folyik. A gyerekek csak az iskolatej kapcsán érezhettek 
különbséget, mert amíg az önkormányzat volt a fenntartó, addig folyamatos volt az iskolatej 
ellátás, de ebben az évben csak májustól részesülhettek ebben a szolgáltatásban. Ettıl 
eltekintve úgy gondolja, hogy semmiben nem szenvedtek hátrányt ez idı alatt. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy szó volt a kafetériáról is. 
Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Mővelıdési Központ igazgatója – elmondja, hogy 
júniusban megkapták azt, illetve augusztus 31-ig járó minıségi bérkiegészítést is.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki elfogadja az Általános Mővelıdési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének beszámolóját az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi 
mőködésrıl kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat:  
262/2013.(VI.27.) Kt. hat.  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete az Általános Mővelıdési 
Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolóját az 
oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl jóváhagyólag 
elfogadja. 
 
A képviselı-testület az intézmény igazgatójának és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  

 
Felelıs:  - 
Határidı: - 

 
 
(Az Általános Mővelıdési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.) 
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3. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK 
Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsıdei nevelés feladat 
ellátásról. 
A polgármester megadja a szót Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı részére.  
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – köszönti az ülés valamennyi résztvevıjét.  
Elmondja, hogy az elmúlt 2 évrıl szóló beszámolóját az óvoda és bölcsıde és a becsatlakozó 
intézmények munkájára helyezte. Az elmúlt 2 évben az óvodák összesen 9 csoporttal és 201 
férıhellyel, Ecsegfalván pedig 1 csoporttal és 30 férıhellyel mőködtek. Egy gondozási 
egységben mőködött a bölcsıde, 2 csoporttal és 24 férıhellyel. Az alapító okirat és a 
mőködési engedély szerint látták el a feladataikat. A férıhelyek alakulásáról szólva, a 201 
férıhelyre 213 kisgyermek van és 212 gyermekkel fejezték be május 31-ig az évet. A tanév 
során nem utasítottak el senkit, minden igényt ki tudtak elégíteni. A munkavállalók száma 
szerencsére nıtt, így az egész napos gyerekeké is, ami örömhír. Az intézmény ellátja a sajátos 
nevelési igényő gyerekek és a zavaros magatartású és beilleszkedéső gyerekeket is. A zavaros 
beilleszkedéső gyerekek száma sajnos évrıl-évre növekedést mutat.  
Az étkezésre vonatkozó adatokat is láthatják táblázat formájában a beszámolóban. Felhívja a 
figyelmet arra, hogy egyre kevesebb az, aki 100 %-os térítési díjat fizet, ez a 213 fıbıl csupán 
68 gyermek, legutóbb pedig 74 volt.  
A gyermekvédelemmel kapcsolatos táblázat is látható a beszámolóban, melyben a hátrányos 
helyzető és a halmozottan hátrányos helyzető gyermekek adatait tüntette fel. Ecsegfalván nem 
volt ilyen gyermek, csak Dévaványán. Az óvodáztatási támogatás is Dévaványán került 
bevezetésre, nem túl magas, intézményi szinten 9 fı volt most májusban.  
A fejlesztésre járó gyerekekkel kapcsolatos adatok is szerepelnek egy táblázatban, valamint a 
beiskolázási adatokat is tartalmazza a beszámoló. Magába foglalja a felnıtt létszám alakulását 
is, amirıl már január óta többször is esett szó. 
Elmondja, hogy szakvizsgával rendelkezik 3 pedagógus, és a dajkák is elvégezték a szükséges 
képzést, tehát dajkai végzettséggel rendelkeznek.  
A továbbképzéseket is majdnem minden pedagógus teljesítette, jelenleg sajnos a költségvetési 
törvény szerint semmilyen támogatás nincs erre a célra, így a pályázatok által tudnak a 
munkakötelezettségeknek is eleget tenni. Ez vonatkozik a bölcsıdére is, az ottani nevelıkre, 
itt is kell a kredit pontokat győjteni és az elmúlt években is 1.640,- Ft/fı összeget biztosított a 
központi költségvetés a továbbképzésükre, ez a 4 fı esetében 6.560,- Ft-ot jelentett, ami 
nagyon kevés, ebbıl a továbbképzést nem lehet megvalósítani. Addig, amíg az 
óvodapedagógusok ezt kapták, addig átcsoportosítással át tudták ezt hidalni, de most erre nem 
látnak lehetıséget.  
Elmondja, hogy az óvodák külsı felújítása is megvalósulhatott egy sikeres pályázat keretén 
belül, aminek nagyon örülnek, hiszen nagyon szép környezetben fogadhatják a gyerekeket. 
Főtéskorszerősítés és nyílászáró csere is volt, amelynek remélhetıleg a főtésszámlán lesz 
majd látszata.  
A tárgyi feltételeikhez a szülık is teljesen hozzájárulnak.  
A karbantartási munkálatok is el lettek végezve, mindig igyekszenek az összes telephelyen 
magas színvonalat fenntartani a belsı és a külsı területeken egyaránt.  
Nevelı-oktató munkájukat a helyi nevelı program szerint végzik, de 2013. szeptember 1-tıl 
az új köznevelési törvény szerint kell majd a programot elkészíteni és használni.  
Szól a TÁMOP 3.1.4 pályázatról, annak fenntartási idıszakáról.  
Az idei évben is megjelentették az óvodai újságokat, melynek bevétele az alapítványuk 
vagyonát gyarapítja. A másik fı bevételi forrás az adó 1 %-a. 
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Elmondja, hogy minden óvodai csoportnak biztosítanak levegıtisztítókat, valamint 
vízadagolót is vásároltak az elmúlt évben.  
Már szinte hagyományszerően kirándulni viszik a gyerekeket.  
Az ünnepek terén nagyon sok minden történt, aminek a szülık is mindig részesei lehettek 
szeptembertıl egészen májusig.  
A nyári idıszakra ügyeleti rendszerben mőködnek, a magas igény miatt 2 óvoda is mőködik 
ebben az idıszakban, júliustól csak a Kossuth úti óvoda lesz nyitva, a bölcsıdéseket pedig 
igyekeznek házon belül ellátni erre a 2 hónapra.  
Pályázatok terén az elmúlt évben nem voltak túl sikeresek. Szakmai és mőködési pályázatot is 
adtak be. Ezek formailag teljesen megfelelıek voltak, de elutasításra, várólistára kerültek. 
Volt még egy nagy pályázat, az óvodafejlesztéssel kapcsolatban, de sajnos az sem nyert. Az 
alapítvány is nyújtott be pályázatot, ez az egészséges életmódra épülı beadvány is várólistára 
került. Ez gyermekek és szülık részére egyaránt nagyon sok programot tartalmaz, a vízhez 
szoktatástól kezdve a szülık életmentési képzéséig. Errıl kedden kaptak értesítést, hogy közel 
10.000.000,- Ft-os összeget nyert az alapítvány.  
Azt gondolja, hogy az intézmény kapcsolata a dévaványai egészségügyi intézményekkel 
teljesen kielégítıek.  
A napközi konyha kapcsán nagyon fontosnak tartja elmondani, hogy el tudták vállalni a tej- és 
lisztérzékeny gyerekeknek az ellátását, valamint a cukorbeteg gyermekek ellátását is, ez a 
szülıknek nagy segítség, hiszen az esetek többségében hátrányos helyzető gyermekekrıl van 
itt szó.  
Sok ellenırzésen is átesett az intézmény az elmúlt évben, például tőzvédelmi, vagy 
állatvédelmi ellenırzés. Az ÁNTSZ a bölcsıdében és az óvodákban is ellenırzött és nem tárt 
fel közegészségügyi hiányosságokat, de az egész intézményben korszerősíteni kellett a 
HACCP programot, a jelenlegi elıírásoknak megfelelıen.  
Mint már említette, a bölcsıde 2 csoporttal és 24 férıhellyel mőködik, de jelenleg 26 gyermek 
jár a csoportokba. A legfiatalabb gyermek jelenleg 16 hónapos, a legidısebb pedig 4 éves. 
Havi 4 órában Dr. Demeter Erzsébet látja el az orvosi feladatokat a bölcsıdében.  
A 2013/2014-es nevelési évre a képviselı-testület 8 óvodai csoport indítását engedélyezte, így 
minden telephelyen fel kellett tölteniük a férıhelyet, függetlenül attól, hogy a gyermek hol 
lakik. Ez nagy felháborodást keltett a szülıkben, de akkor sem tudták figyelembe venni a 
szülık szempontjait. A következı nevelési évre 198 gyermek várható, a bölcsıdébe pedig 27 
kisgyermek elıjegyzését regisztrálták.  
Az elmúlt 3 évben kétszer módosították az óvodai nevelés országos alapprogramját, így a 
saját nevelési programjukat is át kellett, hogy írják.  
Az SZMSZ-ben is változások léptek életbe, így az övéket is hozzá kellett igazítaniuk. 
Elkészült a bölcsıde szakmai programja, itt is nagyon sokrétő programot kellett összeállítani, 
hasonlóan az óvodaihoz.  
Feltöltésre kerültek az óvodás gyermekek adatai is, októbertıl nekik is oktatási azonosítót kell 
kérniük, a bölcsıdéseknek pedig TAJ szám alapú nyilvántartásuk lesz.  
Köszöni az eddigi bizalmat és ezentúl is igyekszik a lehetı legjobb teljesítményt nyújtani a rá 
váró feladatokban. Köszöni a figyelmet. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Diósné Ambrus Erzsébetnek az elmondottakat.  
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a bizottsági ülésen 
elhangzottakat.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – megköszöni az intézményegység vezetınek a színvonalas tájékoztatót.  
Elmondja, hogy a bizottság a tájékoztatót az ülésén részletesen megtárgyalta, amelyet 
elfogadásra javasolnak a testület felé.  
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Az intézményben végzett munkára az egész város büszke lehet véleménye szerint, hiszen 
valamennyi gyermeket el tudtak helyezni, akár óvodás, akár bölcsıdés. Elmondja, hogy ezzel 
pedig más, nagyobb városokban gondok vannak, ezért ez lényeges, hogy itt sikerült mindezt 
megoldani, hálás lehet ezért Dévaványa.  
Gratulál az intézményben dolgozó pedagógusoknak és dajkáknak, hatalmas munka az, amit 
nekik végezniük kell.  
Kérdéssel fordul az intézményegység vezetı felé, hogy ha ilyen szépen végezte eddig a 
munkáját, akkor most miért tart attól, hogy pályázatot nyújtson be a vezetıi állásra? 
Véleménye szerint az elkészített beszámoló nagyon pontos és igényes volt. Úgy gondolja, 
hogy az óvodavezetı asszony mellett egy olyan támogató csapat áll, akik segítenék a 
továbbiakban is, vezetıi beosztása mellett.  
Gratulál a dolgozók munkájához és jó pihenést kíván nekik. Ismételten elmondja, hogy a 
bizottság 4 igennel elfogadásra javasolja a beszámolót. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston  Sándornak az elmondottakat. 
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – megválaszolja a hozzá intézett kérdést. Nem 
megijedt a feladattól, hanem visszavágyik a régi helyére a gyermekek közé. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre képviselınek. 
Földi Imre képviselı – megköszöni a szót és köszönti a jelenlévıket. Kérdéssel fordul az 
óvodavezetıhöz, hogy mivel a férıhelyek száma véges, hogyan történik annak az elbírálása, 
hogy melyik gyermeket veszik fel, milyen szempontok alapján?   
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – elmondja, hogy eddig minden igényt ki tudtak 
elégíteni. Több helyrıl hallotta már, hogy olyan gyermeket is beíratnak az óvodába, aki nem 
óvodaköteles, és így a kötelezett gyermek nem tud bejutni. Itt az elmúlt 30 évben nem volt 
olyan, hogy valakit ne vettek volna fel. Most a rendelkezésre álló helyeket betöltötték, de év 
közben ettıl függetlenül jöhetnek plusz gyermekek, már most is van jelentkezı, aki 
óvodaköteles, tehát fel kell, hogy vegyék. Sokszor 2-3 havonta is változik a létszám és a 
jelentkezık száma, mert új lakosok jönnek és mennek, tehát sosem biztos, hogy ugyanannyi 
marad az adat, akár egy hétig is. Csak úgy fogják tudni felvenni a további jelentkezıket, ha a 
képviselı-testülettıl engedélyt kapnak a férıhelynek a túllépésére. Az óvodaköteles 
gyermeket muszáj felvenniük.  
Földi Imre képviselı – kérdezi, hogy belefér-e a létszámba az összes óvodaköteles gyermek, 
vagy már ık is csak bıvítéssel? 
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – megválaszolja, hogy még a bıvítéssel sem fér el az 
összes óvodaköteles gyermek az óvodai csoportokban.  
Pap Tibor polgármester – hozzáteszi, hogy a beszámolóban is le van írva, hogy már 2011-
ben is több volt a létszám, mint a férıhelyek száma, és azóta ez csak nıtt. Ez jelen van a 
bölcsıdében is, a 24 férıhelyen már 27 a gyermekek száma.  
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – elmondja, hogy fel kell, hogy vegyék oda is a 
gyermeket, hiszen a szülı nyilván azért viszi a bölcsıdébe a pici gyermekét, mert el tud 
menni dolgozni, csak sajnos a bölcsıdére is 120 %-os feltöltést engedett a törvény, ezt be kell, 
hogy tartsák, ez alapján lettek megállapítva a férıhelyek.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselınek. 
Kiss Károly képviselı – egyetért az elıtte felszólalókkal, a munkával és a beszámolóval 
kapcsolatban is.  
Elmondja, hogy az elmúlt testületi ülésen vitát váltott ki a plusz 1 csoportnak az indítása. 
Szeretné tájékoztatni a képviselı-testületet, hogy véleménye szerint elıbb-utóbb szükség lesz 
rá. Elmondja, hogy Dévaványán már többen is elvégezték a nevelıszülıi tanfolyamot, ami a 
gyermekek számának növekedését fogja eredményezni a településen. A kormányprogramban 
benne van, hogy a gyermekek nem az intézménybe fognak kerülni, hanem egybıl ki tudnak 
kerülni nevelıszülıkhöz. Ez Dévaványán fıként az óvodát fogja érinteni. Hamarosan a 
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megengedett létszám fölé fognak érni, ezért biztosítani kell még csoportokat. A másik dolog, 
hogy a beszámoló szerint az udvari játékok elavultak, nem felelnek meg az uniós 
feltételeknek. Ennek az ügyében lépni kell biztosan, meg kell pályázni és önkormányzati 
forrással együtt meg kell teremteni a megfelelı körülményeket a játékok terén is. Úgy 
gondolja, hogy a beíratással kapcsolatos problémákat a szervezett szülıi munkaközösség meg 
fogja tudni oldani, hiszen eddig is sikerült.  
Köszöni a beszámolót és további sok sikert és jó munkát kíván az intézménynek.  
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – köszöni a jókívánságokat. Elmondja, hogy az 
udvari játékok nem csak nem felelnek meg, hanem nem is minısítettek. Az udvari játékokat 
nagyon magas áron lehet beszerezni.   
Elmondja, hogy a tavalyi évben a fenntartó pályázatot nyújtott be, amely az udvari játékok 
korszerősítését szolgálta volna, de sajnos Békés megyében csak Békés nyert ezen a 
pályázaton. Az árak irreálisak, ezeket 2 évente felülvizsgáltatják, tehát a gyerekek biztonsága 
nincs veszélyben a játékok használata közben, amit tudnak, azt javítják, de hosszútávon ezt 
biztosan orvosolni kell, csak még nem tudja, hogy mi lenne az az összeg, amely elegendı 
lenne ahhoz, hogy ezt minden telephelyen el tudják végezni.  
Pap Tibor polgármester – hozzáteszi, hogy ez a tavalyi ár szerint 37.000.000,- Ft lett volna. 
Nyúzó Marietta elmondja, hogy – a létszám kapcsán, ha azt tennék, mint más városban, hogy 
elıször csak azokat a gyerekeket veszik fel, akik kötelesek, 5 éves kortól, és az utána 
fennmaradó helyre vennék fel a többit. A másik pedig, hogy azt is meg lehet csinálni, hogy 
mindig feltöltik ezeket a létszámokat, de ehelyett azt is lehetne csinálni, hogy 5 férıhelyet 
meghagynak, várva arra, hogy családok jönnek és mennek a városban, akiknek óvodás korú 
gyermekük van. Az elhelyezéssel kapcsolatban annyit mond el, hogy régen lehetıség volt 
arra, hogy válasszon a szülı, vagy megpróbálja a lehetıségei szerint kérni a helyet, és a 
pedagógusok e szerint próbálják meg elosztani a gyerekeket.  
Elmondja, hogy minden óvodában nagyon jól képzett pedagógusok vannak, ezért szerinte 
minden óvodában ugyan olyan színvonalú képzés zajlik, és minden telephelyen ugyanolyan 
figyelmet fordítanak a gyermek fejlıdésére. A Dévaványán lévı távolságok nem igazán 
befolyásolhatják azt, hogy melyik gyermek hová kerüljön, hiszen nem beszélhetnek nagyobb 
távolságokról egyik esetben sem. Eddig is volt már rá példa, hogy a szülınek reggelente a 
város különbözı pontjaiba kellett eljutnia, míg a gyermeket elvitte az óvodába majd onnan 
megérkezett a munkahelyére, de szó nélkül meg tudta oldani, ezért gondolja úgy, hogy ez a 
többi szülı számára sem lehet akadály. Mivel a jövı évben több gyermek is ki fog kerülni az 
intézménybıl az iskolakötelezettsége miatt, így ı nem biztos abban, hogy csoportot fognak 
növelni.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy 9 csoportot szerettek volna, ennyit kértek, de azt a 
választ kapták, hogy az adatok alapján 8 csoport indítható. A növekvı gyermeklétszám esetén 
természetesen megcsinálják a plusz igényléseket, hogy utolérje magát az önkormányzat. Van 
egy elszámolás, ez csak akkor térül meg, ha ennek van alapja és meg is tudják indokolni, mert 
a pénzeket komolyan ellenırzik, amikor az önkormányzat igényli azt, illetve az sem biztos, 
hogy eleget tesznek ennek a kérésnek.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja a szót Séllei Lajos lakossági képviselınek. 
Séllei Lajos lakossági képviselı – megköszöni a szót. Elmondja, hogy azzal kapcsolatban 
kívánja most az észrevételeit elmondani a jelenlévıknek, hogy volt egy olyan határozat, hogy 
9 óvodai csoport fog indulni, de ez szőkítve lett 8 óvodai csoportra a képviselı-testület által 
meghozott határozat alapján. Ezt szülıként nagy csalódással vette tudomásul. İ megérti azt, 
hogy itt Dévaványán nincsenek nagy távolságok, azonban mégis gondot jelent a gyermek 
elhelyezése, ı is nap, mint nap szembesül ezzel a problémával. Úgy gondolja, hogy szükség 
lenne a 9 óvodai csoportra, még akkor is, ha ezt esetleg csak önköltség útján lehetne 
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megtenni, hiszen arról van szó, hogy így mi lesz majd azokkal a gyermekekkel, akiket nem 
tudnak elhelyezni, valamint mi lesz azokkal a szülıkkel, akik esetleg nem tudnak majd 
dolgozni az óvodai férıhelyek telítettsége miatt. Szerinte ez egy összetettebb és bonyolultabb 
probléma, ezért nem kellene csak így átsiklani felette. Úgy érzi, hogy szükség lenne arra a 
plusz 1 csoportra, mert véleménye szerint sokkal hasztalanabb dolgokra is folynak el 
önkormányzati pénzek, mint ami a 9. óvodai csoportnak a finanszírozása lehetne. Úgy 
gondolja, hogy sok dolog van, amin lehetne spórolni, de a gyerekeken nem kellene. 
Véleménye szerint felül kellene bírálni a jelenlegi álláspontjukat, és ha van rá mód és 
lehetıség, akkor újra szavazzanak errıl, és legyen úgy. Mivel a jelenlévık nagy része szintén 
szülı is, ezért úgy gondolja, hogy átérzik és megértik az ı álláspontját is ebben a témában. 
Ezzel a véleményével nem csak a saját, de más szülık véleményét is megosztotta. Még 
egyszer kéri a testületet arra, hogy ha van rá mód, gondolják ezt át, és lehetıségük szerint 
változtassanak rajta. Köszöni a lehetıséget. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a hozzászólását. Elmondja, hogy az önkormányzat is 9 
óvodai csoportot akart indítani eredetileg, de van egy költségvetési törvény, egy 
államkincstári finanszírozás, egy állami finanszírozás a törvény alapján. Ezt a kérelmet 
elutasították a csoportok számát illetıen, csak 8 óvodai csoportot finanszíroz állami 
finanszírozás alapján, tehát ha az önkormányzat akar egy 9. csoportot is, akkor óvoda 
fenntartási hozzájárulást kell fizetniük a szülıknek, mint arra volt már példa korábban is 
Dévaványán. Ezt az önkormányzat most nem akarja, mert tudja, hogy Dévaványán nem 
olyanok a jövedelmek, hogy abból még ilyenre is jusson. Lenne lehetıség családi napközire, 
vagy vállalkozói óvodára, de a város nem igazán akar ezzel foglalkozni, mert nincs rá sajnos 
fizetıképes kereslet. Úgy gondolja, hogy a testület alaposan megfontolta a döntését, amikor 
arra került sor, pontosan azért, mert többletköltségeket kellett volna felvállalni, éppen 
olyankor, amikor egyébként is megszorításokkal kell küzdenie az önkormányzatnak. Erre azt 
a példát mondja el, hogy a tavalyi évben havonta nettó állami finanszírozásként 26.000.000,-
Ft-ot kapott, most sokkal kevesebbet kap, 4.500.000,- Ft-ot, a többit azt elı kell teremteni a 
hónap végi kiutaláshoz egyrészt a bevételekbıl, másrészt pedig pályázatok útján szerzett 
pénzbıl. Tehát, amikor az önkormányzat ilyen döntést hoz, mindent meg kell néznie, ezért 
döntöttek így, hogy 8 óvodai csoporton belül a 198 gyermeket el tudják helyezni. Amikor 
körbejárják az óvodákat, soha nem találtak egyik helyen sem teljes csoportlétszámot. Tehát ez 
csak akkor igaz, amikor beíratják a gyermeket, mivel valaki mindig hiányzik a csoportból. 
Finanszírozás szempontjából az önkormányzatnak azt kell elszámolni, amely összeg a teljes 
csoportlétszámhoz szükséges, ezért ezt ha utólag visszaellenırzik, elıfordult már, hogy még 
az önkormányzatnak kell pénzt visszafizetnie, mert a pénzt teljes csoportlétszámra kapják 
meg. Egyedül Körösújfalu az egyetlen település az egész országban, ahol nincs ilyen, mert ott 
a szülık vállalták azt, hogy akkor is fizetik, ha nincs ott a gyermekük, másképp az óvoda meg 
is szőnne, olyan ott a finanszírozási helyzet és a létszám is, hogy nem lenne fenntartható. 
Ezért kellett így dönteni, a pénzügyi szempontot kellett a leginkább figyelembe venni. Újra 
lehetne ezt gondolni, de a következı nevelési év elıkészítése már megtörtént, és erre az évre 
ez az engedélyezett nevelési létszám. 2014-tıl lehet majd 9. csoportot behozni, ha lesz az 
önkormányzatnak pénze, hogy a 9. csoportot is elindítsa, vagy lesz-e annyi gyerek, ahánnyal 
alá tudják támasztani, és akkor megkapja a település a 9. csoport finanszírozását. De most már 
nem lehet errıl az ügyrıl másképpen dönteni erre a nevelési évre.  
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – megköszöni a szót. A lakossági képviselı érthetıen elmondta és megindokolta a 
szülık álláspontját. İ viszont nem tudja azt felvállalni, hogy javasolja azt, hogy mindenki 
részesedést fizessen, mert tudja azt, hogy a dévaványai családok nehéz helyzetben vannak, és 
örülnek annak, ha a gyermeket az óvodában el tudják helyezni. Nem fogja azt mondani, hogy 
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indítsák a 9. csoportot, hiszen senki nem marad ki, mindenkinek van helye és nem tudná azt 
elfogadni, hogy arról kelljen szavazni, hogy mindenki fizessen hozzájárulást. Ez sok 
családnak nagy terhet jelentene, mivel ez gyermekenként nagyjából 10.000,- Ft-ot jelentene 
havonta a 9. csoport esetében. 
Pap Tibor polgármester – hozzáteszi, hogy valószínőleg meg is haladná ezt az összeget a 
tényleges összege a 9. csoport fenntartásának.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – elmondja, hogy az önkormányzatnak e mellett nagyon sok olyan feladata van, 
amelyhez még mellé kell, hogy tegyenek. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy egyedül a bölcsıdére vonatkozó jogszabály teszi 
lehetıvé a térítési díj megállapítását, az is csak részben. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – nincs az óvoda ellen, sıt, nagyon örül annak, hogy minden gyermek lehet óvodás, 
és kötelezı kellene hogy legyen, hogy az elsı perctıl kezdve óvodás legyen a gyermek.  
Pap Tibor polgármester megadja a szót Dékány József részére. 
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – megköszöni a szót. Úgy gondolja, hogy be kell tartaniuk azt, hogy ennyi 
gyermekre ennyi csoport van elıírva. Abban látja a problémát, hogy nem minden szülınek 
sikerült oda beíratnia a gyermekét, ahová a legkedvezıbb lenne a gyermek, illetve a szülı 
szempontjából is. Nem ért egyet azzal, hogy Dévaványán nincsen nagyobb távolság. Autóval 
természetesen nincs, de aki kerékpárral hordja a gyermekét óvodában kedvezıtlen idıjárási 
feltételek mellett, annak igenis van távolság. Ezért kérdezi meg ı is ismét, hogy 
tulajdonképpen mi alapján döntenek a gyermekek elhelyezésérıl? 
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – elmondja, hogy az van elıírva, hogy a 
jelentkezésekrıl az óvodavezetı dönt. Igyekezett figyelembe venni a szülık szempontjait, de 
minden telephelyen fel kell tölteni az óvodát, és lehet, hogy azon a környéken nem lakik 
annyi kisgyermekes szülı, amennyi a férıhely, így a település más részérıl is kell, hogy 
kerüljön oda kisgyermek ahhoz, hogy az óvoda maximálisan fel legyen töltve. Az Eötvös úti 
telephelyen 45 férıhely van és mind a 45 gyermek maradt is, így oda nem tudott új gyermeket 
elhelyezni. Át kellett az egészet csoportosítani, a Könyves Kálmán útról jöttek a Kossuth 
útiba. Elıfordult már 3 évvel ezelıtt is, amikor a bölcsıdei csoportok elindultak, hogy a 
Kossuth úti óvodához közelebb lakóknak is egészen az Eötvös útig kellett vinni a gyermeket, 
mert nem volt más lehetıség. Akik elköltöztek sajnos azoknak is meg kell küzdeni azzal, 
hogy a gyermeke nem abba az óvodába került, amelyik neki a legkényelmesebb lenne, de 
ezeket a gyermekeket most a nevelési év végén átvették, tehát aki elköltözik, annak van rá 
lehetısége, hogy ne kelljen az egész városon átmennie az óvodáig. 
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – úgy gondolja, hogy ez most a lakosokat nem nyugtatta meg. 
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – elmondja, hogy ennyi csoportot neki nincs 
lehetısége másképp elosztani. Matematikailag természetesen könnyő lenne elosztani, de nem 
biztos, hogy arra laknak a családok, ahol a gyermek elférne. A pedagógusoknak is könnyebb 
lenne, ha például 22 gyermek járna egy csoportba és nem 30, de ezt nem mindig tudják így 
megoldani. Május elején jött ki a köznevelési törvénynek egy újabb módosítása, amelyet még 
meg sem éltek, hiszen szeptembertıl került volna bevezetésre, de még ezelıtt ismét 
módosították a létszámot, ami Dévaványát is érintette. Egyértelmően jobb lett volna és az 
intézmény is azt szerette volna, de nem ık döntik el, hogy az adott feladatot hány 
kisgyermeknél látja el. Az biztos, hogy ahol új óvodákat létesítenek, ott mindenhol egy 
óvodai egység épül, tehát így nincs gond az elhelyezéssel. A bölcsıdések esetében sem volt 
még olyan, hogy az óvoda megkezdésekor mindegyik bölcsıdés gyermek együtt tudjon 
maradni, hiszen csak külön tudták ıket elhelyezni a férıhelyek száma miatt és amiatt, hogy 
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próbálják a család lakóhelyéhez közelebbit választani, amennyiben az lehetséges. Köszöni 
Nyúzó Marietta képviselınek, hogy kívülállókét is látja, hogy minden óvodában jól képzett 
pedagógusok vannak és nagy szeretettel várják a gyerekeket, bármelyik telephelyen jó helyük 
van.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándornak. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – köszönetet mond az óvodavezetınek azért, hogy valamennyi dévaványai 
gyermeknek helye van, illetve azt is, hogy körültekintıen osztották el a gyermekeket és 
senkivel nem tettek kivételt az elhelyezés során. A 9. csoport igénylıinek megnyugtató lehet 
az a tény, hogy minden gyermeknek van helye a dévaványai óvodákban.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy majdnem minden évben van olyan szülıi 
észrevétel a telephelyeken való elhelyezés kapcsán, hogy intézkedést is kért, de az idén még 
nem volt ilyen az elhangzottak ellenére sem.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – még hozzáteszi azt, hogy az óvodavezetı nyilatkozott arról, hogy a következı 
évben sokkal több iskoláskorú gyermek fog elmenni. Ez azt fogja mutatni, hogy a következı 
években kevesebb gyermek lesz, aki az óvodában marad, és így ha a gyermeklétszám nem 
szaporodik, akkor elıreláthatóan az óvodai létszám is csökkenni fog. 
Diósné Ambrus Erzsébet óvodavezetı – hozzáteszi, hogy még mindig kevés a kisgyermekek 
száma. 2014-re az induló létszám 174 gyermek jelenleg, ezt természetesen még befolyásolja a 
maradó gyermekek száma, ha a szülık esetleg úgy döntenek, hogy a gyermek mégse menjen 
még iskolába, illetve a nevelt gyermekek is befolyásolhatják még a következı év létszámát. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ez azt is jelentheti, hogy a 8 csoport sem maradhat 
meg. Ha viszont megmarad, akkor lényegesen kisebb lesz egy-egy csoportnak a létszáma. 
Most viszont ezt nem lehet megváltoztatni, mivel az erre a nevelési évre vonatkozó döntés 
már megszületett. 
Szarka Andrea igazgatási irodavezetı – elmondja, hogy majd a késıbbiekben lesz esedékes, 
ennek a másodfokú döntésnek a meghozatala. Az irodavezetı szól a nemzeti köznevelésrıl 
szóló 2011. CXC. törvényben foglaltakról, amely tartalmazza a körzethatárt és igaz, hogy a 
lakók a lakásukhoz legközelebbi óvodát megválaszthatják, de a telephely megválasztásának a 
lehetısége nem áll fenn a szülık részére. 
Pap Tibor polgármester – úgy gondolja, hogy ezt a témát lezárhatják. 
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki elfogadja az ÁMK Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolóját az óvodai, 
bölcsıdei nevelés feladat ellátásról kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat:  
263/2013.(VI.27.) Kt. hat.  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete az Általános Mővelıdési 
Központ Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolóját az óvodai, 
bölcsıdei nevelési feladat ellátásáról jóváhagyólag elfogadja. 
 
A képviselı-testület az intézmény igazgatójának és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  

 
Felelıs:  - 
Határidı: - 
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(Az Általános Mővelıdési Központ Óvoda és Bölcsıde intézményegységének beszámolója a 
jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
4. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza. 
A polgármester elmondja, hogy az elsı bejelentést Balogh Csilla jegyzı terjesztette a testület 
elé, amely az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet módosításával 
kapcsolatos. 
A polgármester megadja a szót Balogh Csilla jegyzı részére. 
Balogh Csilla jegyzı – elmondja, hogy a Képviselı-testület 2013. május 30-ai ülésén 
foglalkozott az Agrodéva Kft. termıföld haszonbérleti szerzıdésre vonatkozó módosítási 
kérelmével. A Képviselı-testület akkor elutasította a Kft. földhaszonbérleti szerzıdés 
meghosszabbítására vonatkozó kérelmét, de ugyanakkor megbízta a jegyzıt a  hatályos 
önkormányzati vagyonrendelet módosításának kidolgozásával. 
A Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati- Vagyonkezelı Bizottság, illetve a Képviselı-testület 
által adott instrukciók alapján kidolgozásra került a rendelettervezet, amelyet ezúton terjeszt 
be a Képviselı-testület elé elfogadásra.  
Az önkormányzati rendelettervezetben módosításra került a haszonbérlet idıtartama, 
maximum 5 évrıl 10 évre.  
A 100 hektár földterület nagyság feletti földterületek esetében az értékesítés, bérbeadás 
pályázat útján történne, a 100 hektár alatti földterületek esetében megmaradna az árverés, 
mint nyilvános versenyeztetési forma. 
Az önkormányzati rendelet több szakaszában szerepel a Polgármesteri Hivatal elnevezés, 
amelyet Önkormányzati Hivatalra kell módosítani.  
Felmerült még, hogy a meghirdetésére a helyi újságban, illetve tíz-millió forint forgalmi 
értéket elérı ingatlan esetén a megyei lapban való közzététellel kerül sor, valamint az ötven-
millió forint forgalmi értéket elérı ingatlan esetében ingatlan eladásra, bérbe adásra irányuló 
országos hirdetési felületen is meg kell jelentetni a hirdetményt. 
Röviden ennyiben kívánta összefoglalni az önkormányzati rendelet módosításának okait.   
Pap Tibor polgármester – megköszöni a jegyzınek az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság ülésén hosszadalmasan megtárgyalta az 
elıterjesztésben foglaltakat.  
A bizottság a rendelet megalkotását javasolja a testület felé 5 igen szavazattal és 1 
tartózkodással.  
Megjegyzi, az ülésen elhangzott, hogy a 100 hektár terület nagyság 20 hektárra legyen 
csökkentve. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének a javaslat ismertetését. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – a bizottság szintén foglalkozott a témával ülésén. A bizottság a vagyonrendelet 
módosításával egyetért, a rendelet megalkotását egyhangúlag javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
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Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési 
jog gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet módosításával 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül megalkotja  

 
Dévaványa Város Önkormányzat 

Képviselı-testületének 
11/2013.(VI.28.) önkormányzati rendeletét 

 
az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti  

tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló  
8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(Az elfogadott rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a következı bejelentés megtárgyalására, amely a Dévaványai 
Szociális Szövetkezet létrehozásával kapcsolatos, amelyrıl már tett említést a két ülés között 
történt események ismertetése során.  
Elmondja, hogy a Belügyminisztérium Közfoglalkoztatási Helyettes Államtitkárság Szociális 
Szövetkezetek Programkoordinációs Irodájától, Dr. Sipos Gyula r. vezérırnagy irodavezetı 
részérıl kaptak egy tájékoztatást, hogy a települési önkormányzatokat felkészítsék a szociális 
szövetkezetté történı továbblépésére. Az elképzelések szerint a jelenleg közfoglalkoztatási 
programmal támogatott mezıgazdasági, helyi sajátosságokra épülı, vagy egyéb értékteremtı 
programokat a 2013. évi támogatás lejártát követıen szociális szövetkezet keretei között 
kívánják folytatni. 
Elképzelés továbbá a településen élı hátrányos helyzetben lévı lakosok foglalkoztatásba 
történı bevonása, élethelyzetük, életszínvonaluk javítása, értékteremtı tevékenységek 
indításával. Terveik között szerepelt még önkormányzati feladatok kiszervezése a szociális 
szövetkezet tevékenységébe, mint például a temetık karbantartása, épületüzemeltetés, 
közparkok gondozása, stb.  
A szociális szövetkezetek mőködésének támogatására rendelkezésre álló uniós forrásokra még 
ez év szeptemberében lehet pályázni, a pályázat benyújtásához, valamint forrás lehívásához 
szükséges a Képviselı-testületnek még a júniusi hónapban meghoznia a döntést a szociális 
szövetkezet megalakulásáról.  
A polgármester megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, azt 
egyhangúlag elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének a javaslat ismertetését. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – a bizottság szintén egyhangúlag elfogadásra javasolja a határozati javaslatban 
foglaltakat a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
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Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, amely a következı: 
„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete szociális szövetkezet megalakításáról 
dönt, tevékenységi körében a kistérségi startmunka mintaprogram mezıgazdasági és téli 
egyéb értékteremtı programelemeket, a támogatás lejártát követıen kívánja folytatni. 
A Képviselı-testület megbízza a Polgármestert a szociális szövetkezet megalakításával 
kapcsolatos dokumentumok elkészítésével.” kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
264/2013.(VI.27.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete szociális szövetkezet 
megalakításáról dönt, tevékenységi körében a kistérségi startmunka mintaprogram 
mezıgazdasági és téli egyéb értékteremtı programelemeket, a támogatás lejártát 
követıen kívánja folytatni. 
 
A Képviselı-testület megbízza a Polgármestert a szociális szövetkezet 
megalakításával kapcsolatos dokumentumok elkészítésével. 
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 

Földi Imre programirányító 
Erdei Sándor pénzügyi ügyintézı 

Határidı:  értelem szerint 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a következı bejelentés megtárgyalására, amelynek 
ismertetésére megadja a szót Feke László mőszaki irodavezetı részére.  
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, hogy az Önkormányzat pályázati támogatás 
segítségével az elmúlt évben megépítette a Dévaványa, Kisújszállási úti kerékpárutat. Sajnos 
a megépítéskor a pályázati forrás nem tette lehetıvé a kerékpárútban lévı (keresztmetszetet 
leszőkítı) 3 db villanyoszlop áthelyezését. A Képviselı-testület a használatba vételi 
engedélyezési eljárást követıen állást foglalt az átépítés szükségessége mellett. Ennek 
megvalósítására komplett átépítési árajánlat lett megkérve a hálózattulajdonostól - E.ON 
Tiszántúli Áramhálózati Zrt., Debrecen -, melynek kalkulált költsége: 5.600.000,- Ft. + ÁFA.   
Pontos összeg csak a kiviteli terv elkészülte után határozható meg. 
Röviden ennyiben kívánta ismertetni az elıterjesztésben foglaltakat.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Feke László irodavezetınek az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, a bizottság a „B” határozati javaslat elfogadását javasolja a testület felé, 
mely szerint az önkormányzat pénzügyi forráshiánya miatt most ne kerüljön megvalósításra a 
villanyoszlop kiváltás. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének a javaslat ismertetését. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért a „B” határozati javaslatban foglaltakkal, amely a következı: 
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„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a hiányzó költségvetési 
forrás miatt nem kívánja megvalósítani a Dévaványa, Kisújszállási úti kerékpárút 
keresztmetszeti szelvényében lévı 3 db villanyoszlop kiváltását.” kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
265/2013.(VI.27.) Kt. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a hiányzó 
költségvetési forrás miatt nem kívánja megvalósítani a Dévaványa, Kisújszállási úti 
kerékpárút keresztmetszeti szelvényében lévı 3 db villanyoszlop kiváltását. 
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 

Feke László mőszaki irodavezetı 
Határidı: értelem szerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a következı bejelentés megtárgyalására, amely egy 
tájékoztató anyag az önkormányzat 2013. május 31-ei pénzügyi helyzetérıl, valamint a 
várható bevételek és kiadások alakulásáról. Az elıterjesztés azzal a céllal készült, hogy 
informálják a képviselı-testületet, valamint mindig vannak igények megfogalmazódva és a 
lehetıségek korlátait kívánják bemutatni. Az elızıekben már döntött a képviselı-testület, 
hogy a villanyoszlopok áthelyezését nem most kívánja megvalósítani, valamint nem indít 9. 
óvodai csoportot. Az elmondottak ellenére nem vált oka fogyottá a tájékoztató megtárgyalása. 
A tájékoztatót Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı készítette, megadja a szót 
részére, hogy a leírtakhoz kiegészítését tegye meg. 
Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı – köszönti az ülésen megjelenteket. 
Elmondja, hogy az írásos anyag az önkormányzat 2013. május 31-ei pénzügyi helyzetérıl és a 
várható bevételek kiadások alakulásáról ad tájékoztatást. 
Az irodavezetı elmondja, hogy a tájékoztató tartalmát ismeri a testület, csak a hogyan tovább 
kérdését nem. A testület tájékoztatást kapott arról, hogy az önkormányzatok 
mőködıképességét megırzı támogatási pályázat benyújtásának határideje a központi 
költségvetésrıl szóló törvénymódosítással törlésre került. 
Az önkormányzat költségvetésébe 68.604.000,- Ft-ot terveztek ezen a soron. 
Az elıterjesztésben leírta azt, hogy mikor lehet támogatási igényt erre a jogcímre benyújtani 
nem tudták, amirıl tájékoztatták a Képviselı-testületet. A támogatási igénnyel kapcsolatos 
kérelmet a Polgármester úr elküldte a belügy és a nemzetgazdasági miniszter úrnak, valamint 
az önkormányzati államtitkár úr részére május 15-én. Eddig válasz nem érkezett.  
Az elıterjesztés készítése óta megérkezett a Nemzetgazdasági Minisztérium Önkormányzati 
Költségvetési Rendszerek Fıosztályától, amelyet a képviselık megkaptak.  
(A levél a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
A problémát önkormányzaton belül kell megoldani. A levélben le van írva, hogy a rendeleti 
szabályozás megszületése elıtt a támogatásra történı igény befogadására nincs mód.  
Ismert a képviselı-testület elıtt, hogy az Alföldvíz Zrt. bérleti díja csökkent.  
Az irodavezetı elmondja, azt is, hogy a Bio-Sales Bt-vel a bérleti szerzıdés felbontásra 
került, a bérleti díj viszont egész évre van tervezve a költségvetésbe, így a bevétel ezáltal 
csökken.  
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Elmondja, hogy a legnagyobb tétel a helyi adó bevételének az alakulása, amelyrıl néhány 
mondatban említést tesz.  
A polgármester úr már tájékoztatta a testületet, hogy Dévaványa Város Önkormányzat a 
Közös Önkormányzati Hivatal megalakításával, feladatainak és létszámának összevonásával 
összegszerően kimutathatóan 7.343.360,- Ft-tal kevesebb állami támogatásban részesül, mint 
ha önállóan Közös Önkormányzati Hivatal létrehozása nélkül mőködik. Elmondja, hogy 3,5 
millió forintot Ecsegfalva meg fog téríteni. 
Az irodavezetı úgy gondolja, hogy a kiadásoknál a betervezett feladatokat, a mezıgazdaság 
vonatkozásában át lehetne tekinteni a költségtakarékosság szempontjából. Elképzelhetı, hogy 
van kiadás megtakarítás, vagy kiadás elmaradás. Elmondja, hogy a IV. számú háziorvosi 
körzet felszerelése, mőködtetése az önkormányzat feladata július 1-tıl. Az ezzel kapcsolatos 
kiadásokról is volt már szó, amelyet ismernek a képviselık.  
Az irodavezetı elmondja, hogy növeli a kiadást a hitelek törlesztése, mert költségvetés 
készítéskor a 60% törlesztési összeggel számoltak, jelenleg ott tartanak, hogy a kötvény 
esetében a futamidı lecsökken a törlesztı rész változatlanul marad. A költségvetésben a 60 % 
19.195.00,- Ft, a 100 % pedig 31.992.000,- Ft, árfolyamfüggı, de nagyságrendileg ez lenne, a 
különbség 12.797.000,- Ft. Elmondja, hogy az OTP-nél a futamidı megmarad, a 
tıketörlesztés pedig megmarad, ebbıl várhatóan éves szinten 11 millió forint többletkiadás 
lesz a 12,7 millió forinttal szemben.  
Az elıterjesztés végén az irodavezetı bemutatja a rendelkezésre álló pénzkészletet, amely 
többnyire értékpapír formában van. Elmondja, hogy a mai napon járt le egy lekötés, amely 
25.420.000,- Ft, ezt már továbbhasznosítani nem tudták, hiszen június 20-én az ÁFA fizetési 
kötelezettség több mint 17 millió forint lesz a csapadékvíz elvezetı kapcsán, amire a fizetési 
számlán erre nincs pénz.  
Elmondja, hogy az Organoferm Kft. a korábban felhalmozott tartozását kifizette egy 
összegben, ami nem volt elıirányozva, az ÁFA részt a központi költségvetés felé befizették.  
Az irodavezetı a fejlesztési kiadásokkal kapcsolatban elmondja, hogy a céltartalék soron 
biztosítani kell a benyújtott pályázatokhoz szükséges önerıt. 
Röviden ennyiben kívánt tájékoztatást nyújtani a jelenlévık számára. Az irodavezetı kéri a 
testület tagjaitól a tájékoztató elfogadását.   
Pap Tibor polgármester – megköszöni Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetınek 
a tájékoztatást.  
A polgármester megadja a szót Dékány József részére, hogy ismertesse a bizottsági ülésen 
elhangzottakat.   
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottsági ülésen szó volt még az ifjúsági tábor pályázata 
kapcsán a ki nem fizetett 32 millió forintról, amely hamarosan meg fog érkezni a számlára. 
Ezen összeg a költségvetésbe tervezve van, csak a pénz még nem került átutalásra.  
Említést tesz az önkormányzatok mőködıképességét megırzı támogatási pályázatról. 
Pap Tibor polgármester – felolvassa a Nemzetgazdasági Minisztériumból érkezett levelet, 
amely a jegyzıkönyvhöz van csatolva.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – folytatja a bizottsági ülésen elhangzottak ismertetését.  
A bizottság elnöke javasolja, hogy a Költségvetési Egyeztetı Munkacsoport üljön össze és a 
probléma megoldására keressenek megoldást.  
A tájékoztató anyagban a tények szerepelnek, amelyen vitatkozni nem lehet. 
A bizottság a tájékoztató elfogadását javasolja a testület felé azzal, hogy a Költségvetési 
Egyeztetı Munkacsoport a probléma kezelésére keresse a megoldást.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
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Elmondja, hogy ez még olyan hiány, amely a költségvetésben nem jelenik meg, mert a 
bevételt betervezték. 
Elmondja, ha megnézik, mennyi a rendelkezésre álló pénzeszköz, ami már a mai napon nem 
annyi, ami az elıterjesztésben szerepel, valamint a céltartalékon nulla forint lett felhasználva 
és a módosított elıirányzat már 7 millió forinttal több, mint ami a rendelkezésre áll, akkor ez 
azt jelenti, hogy elfogyasztják a fejlesztési célra tartalékolt pénzeket. Elmondja, hogy a 
mőködés finanszírozása úgy van, hogy beszámították a saját adóbevételeket. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával, hogy a Költségvetési Egyeztetı 
Munkacsoport kerüljön összehívásra a féléves értékelést követıen. Megjegyzi, hogy nem lesz 
elegendı önerı a pályázatokhoz. 
Pap Tibor polgármester – véleménye szerint a Költségvetési Egyeztetı Munkacsoport a 
munkáját akkor kezdje el, ha már ismert lesz a Belügyminisztérium rendeleti szabályozása, 
hogy milyen lesz az önkormányzat esélye a támogatásra.  
Elmondja, hogy a céltartalék majdnem teljes egészében hozzá van rendelve meghatározott 
feladathoz. 
Elmondja, hogy a rendeleti szabályozáshoz kell majd igazítani a költségvetést, hogy az 
megfeleljen a pályázati feltételeknek.   
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel a témával kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselı-testület tagjait. 
Aki elfogadja a tájékoztatót, valamint egyetért azzal, hogy a Költségvetési Egyeztetı 
Munkacsoport akkor kezdje el a munkát, ha megjelenik a belügyminisztériumi szabályozás a 
települések eltérı adottságaiból különbözı jövedelemteremtı képességbıl fakadó egyéb 
ügyek kezelésére vonatkozóan kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza:  
 

Határozat: 
266/2013.(VI.27.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete az önkormányzat pénzügyi 
helyzetérıl szóló tájékoztatót elfogadja. 

 

A Képviselı-testület úgy dönt, hogy a Költségvetési Egyeztetı Munkacsoport akkor 
kezdje el a munkát, ha megjelenik a belügyminisztériumi szabályozás a települések 
eltérı adottságaiból különbözı jövedelemteremtı képességbıl fakadó egyéb ügyek 
kezelésére vonatkozóan. 
 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el.  
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Határidı:  értelem szerint  

 
(Az önkormányzat pénzügyi helyzetérıl szóló tájékoztató a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
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Pap Tibor polgármester – rátér a következı bejelentésre, amely az önkormányzat 2013. évi 
közbeszerzési tervének módosítására vonatkozik. 
A polgármester megadja a szót Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı részére. 
Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı – elmondja, hogy a Képviselı-testület a 
2013. évre vonatkozó közbeszerzési tervét a 95/2013.(III.28.) Kt. határozatával fogadta el. A 
terv elkészítésekor, majd annak elfogadásakor is beszéltek arról, hogy ha szükséges úgy ismét 
a Képviselı-testület elé hozzák annak módosítását. 
Az irodavezetı elıterjesztésében javaslatot tesz a közbeszerzési terv módosítására. 
Az irodavezetı elmondja, hogy módosítani szükséges az elfogadott tervben az építési 
beruházás soron a Szennyvízcsatorna hálózat építése - a még nem rendelkezı utcákban -, 
valamint az út helyreállítási munkák szennyvízcsatorna hálózat építése után külön-külön 
sorban és tételben került elfogadásra, de a két építési munka egybe lett meghirdetve és 
elfogadásra is került.  
Az ajánlattételi felhívás tárgya: Dévaványa Város szennyvízelvezetı hálózat bıvítés Sport 
utca-Mátyás utca-Mikszáth utca, valamint a szennyvízcsatornázást követıen út-helyreállítási 
munkák elvégzése. Így célszerő egy soron szerepeltetni, nettó értéke a tervben összesen 
53.000.000,- Ft. Az elmondottak alapján az elfogadott közbeszerzési terv 5.) pontja az építési 
beruházások tételen belül úgy módosul, hogy egy soron kerül a tervbe változatlan összeggel. 
Nem tartalmazza viszont és ez új tételként kerül a közbeszerzési tervbe a Városközpont 
Északi oldalon meglévı kerékpárút nyomvonal áthelyezése és ezzel egyidejőleg 27 db 
aszfaltos gépjármő parkoló kialakítása építési beruházást. 
Az elvégzendı munka hirdetmény közzététele nélküli tárgyalásos közbeszerzési eljárás során 
már lebonyolódott. Bár utólag módosítják a közbeszerzési tervet ezzel a tétellel. 
Elmondja, hogy az elfogadott közbeszerzési terv 5.) pontja kiegészül  szolgáltatás soron a 
mezıgazdasági munkálatok megnevezés alatt a 342,07 ha szántó mővelési ágú területen 
lucerna telepítés a szükséges talajmunkálatokkal együtt. Becsült nettó értéke 29.400.000,- Ft. 
Az elvégzendı munka mennyisége, értékhatára a szolgáltatások között becslés szerint akkora 
összeget képvisel, hogy a nemzeti értékhatárt meghaladja, de a közösségi értékhatárt nem, így 
a hirdetmény közzététele nélküli tárgyalásos közbeszerzési eljárást le kell folytatni. Ezzel 
kiegészül/módosul a közbeszerzési terv. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetınek 
a tájékoztatást.  
A polgármester megadja a szót Dékány József részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság az elhangzottak alapján egyhangúlag egyetért a 
közbeszerzési terv módosításával, azt elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért a közbeszerzési terv módosításával az elhangzottak alapján kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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Határozat: 
267/2013.(VI.27.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a közbeszerzésrıl szóló 2011. évi 
CVIII. törvény. 33. § (1) alapján. Dévaványa Város Önkormányzat 2013. évre vonatkozó 
közbeszerzési tervét egységes szerkezetben az alábbiak szerint fogadja el:  

Az ajánlatkérı vonatkozásában 

1.  Az ajánlatkérı neve, címe:  Dévaványa Város Önkormányzat 
5510 Dévaványa, Hısök tere 1 

2.  A szervezet típusa: helyi önkormányzat [Kbt. 6. § (1) bekezdés b) pont]; 
3. Közösségi értékhatárt elérı vagy meghaladó értékő közbeszerzés száma: nincs 
4. Nemzeti értékhatárt elérı vagy meghaladó értékő közbeszerzés száma és értéke (Kbt. 

XIV. fejezet harmadik rész.): 
 

8 db Értéke: 327.380.000,- Ft 
 

5. A közbeszerzések az alábbi táblázatba foglalva irányadó eljárásrend szerinti közbeszerzési   
eljárásokra vonatkozóan, kivéve a 7. pontban szereplı közbeszerzéseket: 
 

Építési beruházás megnevezése 

Eljárás típusa, értéke (nettó e Ft) 
Közösségi 

értékhatárt elérı 
illetve meghaladó 
(2011. évi CVIII.. 

tv. IV. fejezet 
Második rész  ) 

Nemzeti értékhatárt 
elérı illetve 
meghaladó 

(2011. évi CVIII. 
törvény XIV. fejezet, 

harmadik rész 
*Óvodai telephelyek felújítása  40.000 
*Napelemes rendszer kiépítése  KEOP-2012-
4.10.0/A kódszámú    40.680 

Dévaványa Város szennyvízelvezetı hálózat 
bıvítés Sport utca-Mátyás utca-Mikszáth 
utca, valamint a szennyvízcsatornázást 
követıen út helyreállítási munkák elvégzése 

 53.000 

Városközpont Északi oldalon  kerékpárút 
áthelyezése 27 db aszfaltos gépjármő parkoló 
kialakítása kiépítése 

 39.000 

*Brikettáló üzem megépítése  30.000 
Építési beruházás összesen:  202.680 
   

Szolgáltatás megnevezése 

Eljárás típusa, értéke (nettó e Ft) 
Közösségi 

értékhatárt elérı 
illetve meghaladó 
(2011. évi CVIII.. 

tv. IV. fejezet 
Második rész  ) 

Nemzeti értékhatárt 
elérı illetve 
meghaladó 

(2011. évi CVIII. 
törvény XIV. fejezet, 

harmadik rész 
342,07 ha területen lucerna telepítés a 
szükséges talajmunkálatokkal együtt.  29.400 

Mezıgazdasági szolgáltatások 
 összesen 

 29.400 

Gépbeszerzés megnevezése 
Eljárás típusa, értéke (nettó e Ft) 

Közösségi 
értékhatárt elérı 

Nemzeti értékhatárt 
elérı illetve 
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illetve meghaladó 
(2011. évi CVIII.. 

tv. IV. fejezet 
Második rész  ) 

meghaladó 
(2011. évi CVIII. 

törvény XIV. fejezet, 
harmadik rész 

*Mezıgazdasági gépbeszerzés brikettáló 
üzem kiszolgálásához 

 48.300 

*Gépbeszerzés brikettáló üzemhez  47.000 

Gépbeszerzés összesen   95.300 

Nemzeti értékhatárt elérı vagy 
meghaladó értékő közbeszerzés 
mindösszesen 

 

327.380 
Megjegyzés: * Pályázati nyertesség esetén 
 
6.  A központosított közbeszerzési eljárásban beszerezni tervezett érték:   
  NEMLEGES 
7.  A tervpályázati eljárások és az egyszerő tervpályázati eljárások száma és értéke 
  NEMLEGES 

A Képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy gondoskodjon a közbeszerzési tervnek 
az önkormányzat hivatalos honlapján, valamint a Közbeszerzések Tanácsa honlapján való 
közzétételérıl.  

Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
   Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı  

Határidı:  azonnal 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következı bejelentés Dévaványa Város Helyi 
Esély-egyenlıségi Programjával kapcsolatos. 
A polgármester megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezetı részére.  
Szarka Andrea igazgatási irodavezetı – elmondja, hogy a Magyar Országgyőlés 2003-ban 
fogadta el az Európai Unió és a hazai társadalom elvárásait tükrözı 2003. évi CXXV. 
törvényt az egyenlı bánásmódról és az esélyegyenlıség elımozdításáról.  
Az esélyegyenlıség érvényesítése Magyarországon is a fejlesztéspolitika alapvetı 
szempontjává vált. Az esélyegyenlıségi szempontok értelmezése és alkalmazása új kihívás a 
települési döntéshozók és a település lakói számára is. 
Az egyenlı bánásmódról és az esélyegyenlıség elımozdításáról szóló 2003. évi CXXV. 
törvény 31. § (1) bekezdése elıírja, hogy a város önkormányzata ötévente öt évre szóló helyi 
esélyegyenlıségi programot fogad el. 
A helyi esélyegyenlıségi programban helyzetelemzést kell készíteni a hátrányos helyzető 
társadalmi csoportok - különös tekintettel a nık, a mélyszegénységben élık, romák, a 
fogyatékkal élı személyek, valamint a gyermekek és idısek csoportjára - oktatási, lakhatási, 
foglalkoztatási, egészségügyi és szociális helyzetérıl, illetve a helyzetelemzésen alapuló 
intézkedési tervben meg kell határozni a helyzetelemzés során feltárt problémák komplex 
kezelése érdekében szükséges intézkedéseket.  
A települési önkormányzatok az államháztartás alrendszereibıl, az európai uniós forrásokból, 
illetve a nemzetközi megállapodás alapján finanszírozott egyéb programokból származó, 
egyedi döntés alapján nyújtott, pályázati úton odaítélt támogatásban csak akkor 
részesülhetnek 2013. július 1-jét követıen, ha Helyi Esélyegyenlıségi Programmal 
rendelkeznek. 
A program elkészítésére vonatkozó részletszabályokat a törvény végrehajtási rendeletei, a 
helyi esélyegyenlıségi programok elkészítésének szabályairól és az esélyegyenlıségi 
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mentorokról szóló 321/2011.(XII.27.) Korm. rendelet és a helyi esélyegyenlıségi program 
elkészítésének részletes szabályairól szóló 2/2012.(VI.5.) EMMI rendelet tartalmazzák. 
Az említett kormányrendelet értelmében a Helyi Esélyegyenlıségi Program elkészítéséhez a 
Türr István Képzı és Kutató Intézet mentori segítséget és képzést nyújtott, amelyet az 
önkormányzatok ingyenesen vehettek igénybe. A képzésen való részvételre a települési 
önkormányzat közigazgatási szervének köztisztviselıjét, vagy költségvetési szervének 
közalkalmazottját jelölhette ki. A képzésen történı részvétel, a jogszabályi elıírások, és a 
mentor útmutatásai alapján az irodavezetı elkészítette Dévaványa Város Helyi 
Esélyegyenlıségi Programját. 
Az irodavezetı röviden ennyit kívánt elmondani.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az irodavezetınek az elmondottakat.  
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – a bizottság Dévaványa Város 2013-2018. évre szóló Helyi Esélyegyenlıségi 
Programját elfogadásra javasolja a testület felé. 
Megjegyzi, hogy nagyon színvonalas anyag került a képviselı-testület elé, amelyet 
megköszön az irodavezetınek.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston  Sándornak az elmondottakat. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki elfogadja Dévaványa Város 2013-2018. évre szóló Helyi Esélyegyenlıségi Programját 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
268/2013.(VI.27.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadja 
Dévaványa Város 2013-2018. évre szóló Helyi Esélyegyenlıségi Programját. 
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Határidı:  - 

 
 
(Dévaványa Város 2013-2018. évre szóló Helyi Esélyegyenlıségi Programja a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következı bejelentés a földhaszonbérleti díjak 
mértékének meghatározásával kapcsolatos. 
A polgármester elmondja, hogy az önkormányzat tulajdonában lévı földterületek bérleti 
díjáról minden gazdasági évet megelızıen dönt a képviselı-testület. A jelenlegi gazdasági 
évben az önkormányzat által bérbe adott földterületek bérleti díja szántó mővelési ágú 
ingatlan esetében 15.000,- Ft/ha+ÁFA és 1.000,- Ft/Ak+ÁFA, legelı és gyepmővelési ágú 
ingatlan esetében 20.000,- Ft/ha+ÁFA értékben, valamint belterületi ingatlan esetén 1,-
Ft/m2+ÁFA értékben került megállapításra. 
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Tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy a földhaszonbérleti díjak mértékével kapcsolatban 
utoljára 2012. évben a 227/2012.(VIII.1.) Kt. határozattal hozott döntést a 2012/2013-as 
gazdasági évre, melyek a 2011/2012-es gazdasági évhez képest nem emelkedtek. 
Továbbá az árverésen induló licit mértékérıl úgy döntött, hogy aki licitálás során a fenti 
bérleti díjaktól magasabb bérleti díjra vonatkozóan kötött haszonbérleti szerzıdést az a 
licitálás során kialakult és haszonbérleti szerzıdésben foglalt bérleti díjat fizeti. 
A polgármester megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a 
bizottság javaslatát.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottsági ülésen több féle javaslat hangzott el a haszonbérleti 
díj emelésére vonatkozóan. 
Elmondja, hogy szántó mővelési ágú ingatlan esetében a jelenlegi haszonbérleti díj 15.000,- 
Ft/ha+ÁFA, amely esetében 20.000,- Ft/ha+ÁFA hangzott el javaslatként. 
Elmondja, hogy a gyepmővelési ágú ingatlan esetében a jelenlegi haszonbérleti díj mértéke 
20.000,- Ft/ha+ÁFA, amelyre javaslatként 25.000,- Ft/ha+ÁFA hangzott el, valamint 25.600,- 
Ft/ha+ÁFA is. Javaslat hangzott el arra vonatkozóan is, hogy csak a szántó mővelési ágú 
ingatlan esetében történjen emelés, a gyepmővelési ágú ingatlan bérleti díja maradjon 
változatlan, volt olyan javaslat is, hogy emelés ne történjen az idei gazdasági évben. Tehát a 
bizottság konkrét javaslatot nem tesz a testület felé. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
Elmondja, hogy a tavalyi évben hosszú vita után nem történt emelés a haszonbérleti díjak 
tekintetében.  
Megkérdezi, hogy a témával kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja a szót Kanó József képviselı részére. 
Kanó József képviselı – elmondja, hogy azon bizottsági tagok között volt, akik nem 
javasoltak emelést a bérleti díj mértékén. Elmondja, hogy két évvel ezelıtt a haszonbérleti 
díjak megállapításakor figyelembe vették a támogatások mértékét, a mezıgazdaság 
jövedelmezıségét, megállapították azt az összeget, amit lehetett. Szól a jelenlegi támogatás 
összegérıl. Elmondja, hogy a földhaszonbérleti díj egy olyan összeg, amely az önkormányzat 
számára tervezhetı. Meglátása, hogy a nagyobb területen gazdálkodók jobban elbírnák a 
plusz terhet, mint a kisebb területen gazdálkodók.   
Véleménye, hogy ezt a ciklust a jelenlegi haszonbérleti díjakkal végig lehet vinni. Tehát a 
képviselı nem javasol emelést a haszonbérleti díjak mértékén.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Kanó József képviselınek az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre képviselı részére. 
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy a 2013-2014. évi támogatás 233 euró/ha lesz, amely 
kb. 70.000,- Ft/ha. Elmondja, hogy a területalapú támogatás kb. felét kérik el haszonbérleti 
díjként, ami véleménye szerint reális. Megnézte a kifüggesztéseket és abból megállapítható, 
hogy nagyon változó a földterületek bérleti díja a településen, ami 1.000,- Ft/Ak-tól 1.500,- Ft 
Ak-ig is terjed. Az önkormányzat által meghatározott bérleti díj 15.000-20.000,- Ft/ha-al 
magasabb az átlagtól.     
A képviselı a haszonbérleti díj emelését nem tartja reálisnak, különösen gyepmővelési ágú 
terület esetében.  
Röviden ennyit kívánt elmondani tájékoztatásképpen a jelenlévık számára. 
Pap Tibor polgármester – tehát a bizottság javaslatot nem tett a testület felé a haszonbérleti 
díjak mértékének vonatkozásában.  
A polgármester megadja a szót Dékány József részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – úgy gondolja, hogy akkor lennének következetesek, ha most nem emelnének a 
haszonbérleti díj mértékén. 
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Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – javasolja, hogy az évenkénti emelés a mindenkori infláció mértékével, vagy 
annak kétszeresével történjen. Ezt a megoldást reálisnak látja.  
Pap Tibor polgármester – tehát hangzott el egy újabb módosító indítvány, amely elfogadása 
esetén a 2013/2014-es gazdasági évre vonatkozna.  
A polgármester megadja a szót Kiss Károly részére.  
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – elmondja, hogy a 
kormányzat a mezıgazdaságtól várja a fellendülést, valamint a foglalkoztatást. A képviselı 
úgy gondolja, hogy a jelenleg alkalmazott haszonbérleti díj megfelel a mai 
követelményeknek. Tehát ı sem javasol emelést.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Az elhangzottakból megállapítható, hogy a többség nem haszonbérleti díjemelést.   
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért azzal, hogy a 2013/2014-es gazdasági évre vonatkozóan az önkormányzat 
tulajdonában lévı mezıgazdasági hasznosítású külterületi földterületek haszonbérleti díját 
szántó mővelési ágú ingatlan esetében 15.000,- Ft/ha + ÁFA és 1.000,- Ft/Ak + ÁFA, 
gyepmővelési ágú ingatlan esetében 20.000,- Ft/ha + ÁFA, valamint a belterületi földterületek 
bérleti díját 1,- Ft/m2 + ÁFA összegben határozzák meg az elızı gazdasági évivel azonos 
mértékben, továbbá az a bérlı, aki licitálás során a fenti bérleti díjaktól magasabb bérleti díjra 
vonatkozóan kötött haszonbérleti szerzıdést az a licitálás során kialakult és haszonbérleti 
szerzıdésben foglalt bérleti díjat fizeti kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
269/2013.(VI.27.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a 2013/2014-es gazdasági 
évre vonatkozóan az önkormányzat tulajdonában lévı mezıgazdasági hasznosítású 
külterületi földterületek haszonbérleti díját szántó mővelési ágú ingatlan esetében 
15.000,- Ft/ha + ÁFA és 1.000,- Ft/Ak + ÁFA, gyepmővelési ágú ingatlan esetében 
20.000,- Ft/ha + ÁFA, valamint a belterületi földterületek bérleti díját 1,- Ft/m2 

+ ÁFA összegben határozza meg az elızı gazdasági évivel azonos mértékben. 
 
Továbbá úgy dönt, hogy az a bérlı, aki licitálás során a fenti bérleti díjaktól 
magasabb bérleti díjra vonatkozóan kötött haszonbérleti szerzıdést az a licitálás 
során kialakult és haszonbérleti szerzıdésben foglalt bérleti díjat fizeti. 

 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el. 

 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
                Szőcs Mariann ügyintézı 
Határidı:  folyamatos  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ifj. Séllei Gábor (5510 Dévaványa, Bánomkert u. 
5/1. sz.) 2013. május 29-én kérelemmel fordult a Képviselı-testülethez, (a kérelem a 
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jegyzıkönyvhöz van csatolva), hogy az Önkormányzat tulajdonát képezı 0942/3 hrsz-ú, 
59,3598 hektár nagyságú, 570/33 Ak. értékő szántó mővelési ágú ingatlan bérleti ideje 2013. 
július 16. napjával lejár és a földhaszonbérleti szerzıdést  2013.08.31-ig hosszabbítsa meg. 
A bérlı az általa bérelt szántóterülettel 2009. szeptember 1-tıl 2014. augusztus 31-ig tartó 
idıtartamra AKG célprogramban (szántóföldi növénytermesztés túzok élıhely-fejlesztési 
elıírásokkal célprogram) pályázatot nyert. Az általa bérelt földterület bérleti jogviszonya nem 
biztosít részére az AKG célprogram végéig földhasználati jogosultságot, csak 2013. július 16-
ig, ezért kérése, hogy az önkormányzat a termıföld hasznosítását 2013. augusztus 31-ig a 
gazdasági év végéig hosszabbítsa meg. 2013. szeptember 1-vel pedig az önkormányzat a 
programot szabályosan át tudja venni. 
Ifj. Séllei Gábor kérelmében indokolásként írta le, hogy a túzok élıhely fejlesztés 
programjában a földhasználó változása csak gazdasági év végén (2013.08.31.) történhet.  
Az Európai Mezıgazdasági Vidékfejlesztési Alapból nyújtott agrár-környezetgazdálkodási 
támogatások igénybevételének részletes feltételeirıl szóló 61/2009.(V.14.) FVM rendelet 4. 
§ (5) bekezdése értelmében a célprogramonként meghatározott, adott gazdálkodási évi 
kifizetés jogosultsági feltételei olyan, teljes körően, minden támogatásra jogosult esetén és 
adminisztratív úton ellenırizhetı követelmények, amelyeknek minden kifizetési évben meg 
kell felelni. 
Amennyiben a kérelmezı használati jogosultsága nem áll fenn a gazdasági év végéig, az 
elnyert támogatást szankcionálhatják, teljes egészében megvonhatják, illetve a kérelmezı 
programból való kizárását jelentheti. 
Tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy 2011. június 30-án tartott ülésén a 246/2011.(VI.30.) 
sz. határozatában az alábbiak szerint döntött: 
Ifj. Séllei Gábor Dévaványa, Bánomkert út 5/1. szám alatti lakos, földhaszonbérlı által bérelt 
0942/3 helyrajzi számú, 59,3598 hektár nagyságú, 570,33 Ak értékő, szántó mővelési ágú 
ingatlanát a haszonbérleti szerzıdés idıtartamának lejártát követıen 2013. július 16-tól 
további tartós haszonbérletbe nem hirdeti meg, azt bevonja saját mezıgazdasági 
vállalkozásába és belép azokba a célprogramokba, amelyekbe a bérlı bevitte a termıföld 
területet, vállalva az adott programra és területre elıírt kötelezettségeket, továbbá az 
önkormányzat, mint tulajdonos a bérleti szerzıdés lejártát követıen a területileg illetékes 
földhivatalnál termıföldhasználónak jelentkezik be. 
A polgármester megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a 
bizottság javaslatát.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság javaslata, hogy a szerzıdés ne kerüljön 
meghosszabbításra. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – elmondja, hogy a bizottság javasolta szintén arra vonatkozik, hogy a haszonbérleti 
szerzıdés ne kerüljön meghosszabbításra.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Balogh Csilla jegyzı részére. 
Balogh Csilla jegyzı – a pénzügyi bizottsági ülésen az az indoklás  hangzott el, hogy az elızı 
testületi ülésen tárgyalták az Agrodéva Kft. kérelmét, amelyre készült egy elıterjesztés 
jogszabályi hivatkozásokkal, ami bemutatta, hogy miért nem lehetett versenytárgyalás kiírása 
nélkül meghosszabbítani a földhaszonbérleti szerzıdést. A jogszabály szempontjából az 
mindegy,  hogy a kérelmezı 10 évre, vagy pedig néhány hónapra kéri meghosszabbítani a 
haszonbérleti szerzıdést. Ez esetben is egy meghosszabbításról van szó. Elmondta a bizottsági 
ülésen is, hogy nem a bérlı személye, hanem a jogszabály határozza meg a döntést. Az elızı 
testületi ülésre ezen anyag elı volt készítve.  
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Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csilla jegyzınek az elmondottakat. 
Elmondja, hogy így a támogatást nem kapja meg a kérelmezı. 
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy a kötelezettséget a kérelmezı átadja az önkormányzat 
számára, így az öt éves program teljesül. A pályázat benyújtásakor a bérlınek tisztában kellett 
azzal lennie, hogy a bérleti szerzıdése meddig szól.  
Nyuzó Marietta képviselı – elmondja, ha ez esetben teljesítik a kérelemben foglaltakat, 
akkor a késıbbiekben más is fog ilyen jellegő kérelemmel fordulni a testülethez.  
Földi Imre képviselı – elmondja, lényeges, hogy a kötelezettség átadás augusztus 31-én 
megtörténjen. 
Kanó József képviselı – elmondja, ha a vállalkozónak ez a kötelezettségvállalás elmaradása 
egy jelentıs veszteséget okoz, akkor a képviselı-testület nem járt el helyesen. Megjegyzi, ha 
ez a terület visszakerül az önkormányzathoz, akkor sem lesz több bevételük.  
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy bevétel fog jelentkezni. Tudomása szerint AKG-s 
támogatásról van szó, a következı gazdasági évben erre igényelhetik a támogatást. A 
területalapú támogatás erre az 59 hektár nagyságú területre jár.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, mely szerint a kérelmet utasítsák el, a haszonbérleti 
szerzıdés ne kerüljön meghosszabbításra kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület 6 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
270/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy ifj. Séllei 
Gábor (5510 Dévaványa, Bánomkert u. 5/1. sz.) lakossal az Önkormányzat 
tulajdonát képezı 0942/3 hrsz-ú, 59,3598 hektár nagyságú, 570/33 Ak. értékő szántó 
mővelési ágú ingatlan 2013.07.16-ig tartó haszonbérleti szerzıdését nem 
hosszabbítja meg. 
 
Megbízza a polgármestert, hogy a kérelmezıt a testület döntésérıl tájékoztassa.  
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
    Szőcs Mariann ügyintézı 
Határidı:  értelem szerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következı bejelentést Feke László mőszaki 
irodavezetı terjesztette a testület elé, amely az Agrár Környezetgazdálkodási Célprogram 
keretében 342,07 ha szántó mővelési ágú földterület input anyaggal történı  lucernatelepítés 
szolgáltatás beszerzésének lefolytatására vonatkozik.  
Földi Imre képviselı kér szót, a polgármester lehetıséget ad részére. 
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy ez az elıterjesztés szorosan kapcsolódik az elızı 
bejelentéshez. Elmondja, hogy az AKG célprogram a jövı év végéig tart. Elképzelhetı, hogy 
az utána következı gazdasági év egy átmeneti év lesz. Ezt követıen fog indulni egy ehhez 
hasonló program. Elmondja, hogy az Agrodéva Kft-nek is a tervezhetıség miatt volt a 
módosító kérelme, mivel az öt éves programba nem férne bele. Elmondja, hogy kicsit 
elıregondolkodtak, a következı programra is pályázni kíván az önkormányzat. Azok a 
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területek, amelyek visszakerültek és visszakerülnek az önkormányzat használatába, már 
azokkal is olyan támogatási formát fognak meg, amivel a legtöbb jogcímre lesznek 
jogosultak, ezáltal a legtöbb euró támogatást tudnák lehívni, ezért is szerepel ennyi terület. 
Elmondja, hogy a hétfıi bizottsági ülésen részletesen körbe járták ezt a témát. Tekintettel arra, 
amit a gazdálkodási irodavezetı is említett, hogy a kiadást mérsékelnék. Tehát nem külsı gépi 
szolgáltatást vennének teljesen igénybe, hanem a saját gépparkban lévı gépekkel végeznék el 
a munkálatokat. Ez esetben a kiadást lehetne csökkenteni. A vetımag beszerzésére 
vonatkozóan kellene minimum három ajánlatot kérni.  Ezzel a megoldással kb. 50 %-os 
megtakarítást tudnak elérni. A programnak is meg tudnak felelni. A 342 hektár terület 
csökkenne. Elmondja, hogy azoknál a területeknél, amelyeknek a programja a következı 
évben ér véget ott hajtanának végre telepítést, vagy felül vetést, ahogyan éppen azt az 
állomány indokolja. Elmondja, hogy erre azért van szükség, hogy az ellenırzés során minden 
rendben legyen. Tehát ez egy megelızési célt szolgálna és takarékoskodást is jelentene.    
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Feke László mőszaki irodavezetı részére.  
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, hogy ez helyi beszerzésnek minısül, mivel 
nem éri el a 8 millió forintot. Tehát minimum  három ajánlatot kell kérni.  
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy az elızı évben tájékoztató jelleggel kértek 
ajánlatokat, amirıl a bizottsági ülésen szó volt.  
A cégek a következık: 

1. MEDICAGO Kft. 
            5520 Szarvas, Ipartelep u. 1. 

2. Bartha Sándor vetımagtermesztési szakmérnök 
            5510 Dévaványa, Külterület 072/23 

3. Euro-Öko Farm Projekt Csoport 
            9200 Mosonmagyaróvár, Kossuth u. 99. 
Feke László mőszaki irodavezetı – javasolja, hogy a KITE Rt. Telekgerendási Alközponttól 
(5675 Telekgerendás, Külterület 482.) is kérjenek ajánlatot.  
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – javasolja, hogy a 
Poszáta Kft-tıl (5600 Békéscsaba, Kerek 637.) is kérjenek ajánlatot.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József bizottsági elnök részére. 
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság egyetért azzal, hogy saját gépekkel végezzék el a 
lucernatelepítést, valamint a bizottsági ülésen is elhangzott, hogy az elızıekben ismertetett 
vállalkozásoktól kérjenek be ajánlatokat a vetımag beszerzésére vonatkozón. Az ülésen 
elhangzott az is, hogy a megtakarításból célszerő lenne egy bálázót beszerezni, és a 
betakarított lucernát értékesíteni. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy a bizottsági ülésen valóban szó volt az eszközök 
beszerzésérıl. Az volt a javaslat, hogy állítsák össze a listát, hogy milyen eszközökre van 
szükségük a munkálatok elvégzéséhez és a testület dönt a beszerzésrıl.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselıket.  
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, mely szerint az Agrár Környezetgazdálkodási 
Célprogram keretében 342,07 ha lucernatelepítést saját gép-eszköz- és emberállományával 
végezzék el a 2013. augusztus 1. - szeptember 30-ig terjedı idıszakban, valamint azzal, hogy 
a vetımag beszerzésére vonatkozóan a következı cégektıl kérjenek be ajánlatokat:  
- MEDICAGO Kft., 
- Bartha Sándor vetımag-termesztési szakmérnök, 
- Euro-Öko Farm Projekt Csoport, 
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- KITE Rt,  
- Poszáta Kft. kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
271/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy az Agrár 
Környezetgazdálkodási Célprogram keretében 342,07 ha lucernatelepítést saját gép-
eszköz- és emberállományával végzi el a 2013. augusztus 1. - szeptember 30-ig 
terjedı idıszakban.     
 
A képviselı-testület úgy dönt, hogy a lucernavetımag beszerzésére vonatkozóan az 
alábbi cégektıl kér árajánlatot:  

1. MEDICAGO Kft. 
             5520 Szarvas, Ipartelep u. 1. 

2. Bartha Sándor vetımag-termesztési szakmérnök 
             5510 Dévaványa, Külterület 072/23. 

3. Euro-Öko Farm Projekt Csoport 
             9200 Mosonmagyaróvár, Kossuth u. 99. 

4. KITE Rt. Telekgerendási Alközpont 
  5675 Telekgerendás, Külterület 482. 

5. Poszáta Kft. 
  5600 Békéscsaba, Kerek 637. 
 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert az ajánlatok bekérésével.  
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
    Feke László mőszaki irodavezetı 
Határidı:  2013. június 30.  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következı bejelentés a hulladékkezelési 
közszolgáltatási szerzıdés felmondásával kapcsolatos, vagy ennek a döntésnek az 
elhalasztásával. 
Elmondja, hogy ehhez az elıterjesztéshez kapcsolódik a következı, amely a Gyomaközszolg 
Kft. Hulladékgazdálkodási Terve, amelyet azért készítettek el, hogy az OHÜ felé be tudják 
nyújtani az engedély iránti kérelmet. 
A polgármester megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy az önkormányzat 25 % tulajdonrésszel 
rendelkezik a Gyomaközszolg Kft-ben. Érdeklıdött azon településeknél, amelyek szintén 
rendelkeznek tulajdonrésszel a Kft-ben, valamint szolgáltatást is a Gyomaközszolg Kft. végzi 
náluk, hogyan állnak ehhez a kérdéshez. Elmondja, hogy az Országos Környezetvédelmi 
Felügyelıségtıl a Gyomaközszolg Kft. az engedélyt megkérte. Az alpolgármester azt a 
tájékoztatást kapta az Országos Környezetvédelmi Felügyelıségtıl, hogy a Gyomaközszolg 
Kft. az engedélyt július hónapban meg fogja kapni. Az elıterjesztésben szerepel, hogy a 
közszolgáltatóknak OHÜ által kiadott minısítéssel kell rendelkeznie. Megjegyzi, hogy az 
országban nincs olyan közszolgáltató, amely ezzel a minısítéssel rendelkezne. A jogszabályi 
elıírásokat a végrehajtók nem tudják idıben teljesíteni, azért van ez a csúszás. Az 
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elmondottak miatt javasolja, hogy a döntést a mai ülésen ne hozzák meg, valamint a 
közszolgáltatói hulladékgazdálkodási tervet hagyja jóvá a testület.   
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévık számára. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Novák Imre alpolgármesternek az elmondottakat.  
Elmondja, hogy a délelıtt folyamán Várfi András Gyomaendrıd polgármesterével és Dr. 
Csorba Csaba Gyomanedrıd jegyzıjével, mint tulajdonostárs képviselıivel egyeztettek ez 
ügyben. Elmondták, hogy a Gyomaközszolg Kft-vel a közszolgáltatási szerzıdést nem 
mondják fel. 
A polgármester elmondja, hogy az elhangzottak miatt ez ügyben most nem hoznak döntést.  
A polgármester megadja a szót Kiss Károly részére. 
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – elmondja, hogy 
tájékozódott ez ügy kapcsán, mint felügyelı bizottsági tag. Tudott, hogy a 
hulladékgazdálkodással foglalkozó cégeknek minısítést kell szerezniük.  
Elmondja, hogy a hulladékgazdálkodási terv utolsó oldalán olvasható, hogy 
„A KÖRÖS-SZÖGI KISTÉRSÉG TÖBBCÉLÚ TÁRSULÁSA értesült arról, hogy - az Új 
Széchenyi Terv Környezet és Energia Operatív Program támogatási rendszeréhez benyújtott 
„Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek fejlesztése a Körös-szögi Kistérségben” 
címő, KEOP-1.1.1/2F/09-11-2012-0005 jelő - pályázatát, a Környezet és Energia Operatív 
Program Irányító Hatóság 358.036.601,- Ft összegő támogatásra érdemesnek ítélte.” 
Szól a szelektív hulladékgyőjtésrıl, az összegyőjtött anyag feldolgozásáról, valamint a 
komposztálótelep kihasználtságáról.  
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévık számára.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Kiss Károly képviselınek az elmondottakat.  
A polgármester elmondja már volt szó arról, hogy a Gyomaközszolg Kft. kéréssel fordul a 
képviselı-testület felé, hogy - 2013 január 1-én életbe lépett 2012. évi CLXXXV. tv., 
valamint a 438/2012.(XII.29.) kr. rendelet figyelembevételével – az általuk megküldött 
Hulladékgazdálkodási tervet hagyják jóvá. 
Elmondja, hogy korábban elegendı volt az egyes települések Hulladékgazdálkodási terve, 
azonban az új törvényi elıírások már a szolgáltatót is kötelezik egy terv összeállítására, mely 
részükrıl megtörtént. Az általuk elkészített Hulladékgazdálkodási terv figyelembe vette a 
korábbi települési koncepciókat, valamint beépítette a jogszabályi változások által elvárt 
jövıbeni fejlesztési kívánalmakat, a fenntartható biztonságos mőködést és 
költségminimalizálást. 
A polgármester megadja a szót Dékány József részére.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy a bizottság javaslata, hogy a Gyomaközszolg Kommunális 
Közszolgáltató Kft. Közszolgáltatói Hulladékgazdálkodási Tervét 2013-2015. idıszakra 
vonatkozóan hagyja jóvá a testület.   
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselıket. 
Aki jóváhagyólag elfogadja a Gyomaközszolg Kommunális Közszolgáltató Kft. 
Közszolgáltatói Hulladékgazdálkodási Tervét 2013-2015. idıszakra vonatkozóan kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza:  
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Határozat: 
272/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Gyomaközszolg 
Kommunális Közszolgáltató Kft. (5500 Gyomaendrıd, Ipartelep u. 2. sz.) 
Közszolgáltatói Hulladékgazdálkodási Tervét 2013-2015. idıszakra vonatkozóan 
jóváhagyólag elfogadja.  
 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a Kft. ügyvezetıje részére a 
testület által hozott határozat egy példányát küldje meg.  

 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Határidı:  azonnal 

 
(A Gyomaközszolg Kommunális Közszolgáltató Kft. Közszolgáltatói Hulladékgazdálkodási 
Terve a jegyzıkönyv mellékletét képezi.)  
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a képviselı-testület a 237/2013.(V.30.) Kt. 
határozatával úgy döntött, hogy az önkormányzat tulajdonában lévı Dévaványa Kisújszállási 
u. 01634/12 hrsz-ú ipartelepen található szociális és irodaépület, valamint a körkemence és az 
üzemcsarnok oldalkerítése közötti térburkolatot bérbe kívánja adni.  
Az ajánlatok benyújtására 2013. június 20-án 10.30 óráig volt lehetıség. A megadott 
határidıig ajánlat nem érkezett.  
Elmondja, hogy a május 30-án megtartott ülésen az elızı bérbeadáson kívül a Képviselı-
testület a 238/2013.(V.30.) Kt. határozatával úgy döntött, hogy az önkormányzat tulajdonában 
lévı Dévaványa Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú ingatlanon - 463,39 m2 hasznos alapterülető 
üzemcsarnokot mőszakilag szakaszolható egységenként, vagy egész épületként kívánja bérbe 
adni ipari tevékenység céljából.  
Ezen ajánlatok benyújtására is 2013. június 20-án 10 óráig volt lehetıség, amelyre ajánlat 
nem érkezett. 
Elmondja, hogy érdeklıdés mindkét esetben volt, de ennek ellenére pályázat nem érkezett.    
A polgármester javaslata, hogy az ingatlanokat hasznosításra újból hirdessék meg.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselıket. 
Aki egyetért az önkormányzat tulajdonában lévı Dévaványa, Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú 
ingatlanon - 463,39 m2 hasznos alapterülető üzemcsarnokot mőszakilag szakaszolható 
egységenként, vagy egész épületként történı bérbeadására vonatkozó pályázati felhívás 
megjelentetésével kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza:  

 
Határozat: 
273/2013.(VI.27.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy az önkormányzat 
tulajdonában lévı Dévaványa Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú ingatlanon - 463,39 m2 
hasznos alapterülető üzemcsarnokot mőszakilag szakaszolható egységenként vagy egész 
épületként kívánja bérbe adni ipari tevékenység céljából. 
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Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete egyetért pályázati felhívás 
megjelentetésével az alábbiak szerint:  

Részletes pályázati kiírás 
 
Pályázatot kiíró szerv megnevezése  
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete  
5510 Dévaványa, Hısök tere 1.  
 
Pályázat célja: Dévaványa Város Önkormányzat tulajdonát képezı ingatlan ellenérték fejében 
történı hasznosítása egyfordulós pályázati úton  
 
Pályázat tárgya: a Dévaványa, Kisújszállás u. 01634/12 hrsz-ú ingatlanon 463,39 m2 hasznos 
alapterülető üzemcsarnok mőszakilag szakaszolható egységenként vagy egész épület 
bérbeadása ipari termelı tevékenység céljából.  
 
Ajánlat benyújtásának határideje:  2013. július 31. 10 óra 

Helye:  Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 13. számú 
irodája 

                                          Módja:  Személyesen vagy postai úton 
 
Az ajánlati kötöttség idıtartama:  
 
Az ajánlati kötöttség lejáratának idıpontja az ajánlattételi határidı lejártakor kezdıdik és az 
eredményhirdetéstıl számított 60 napig tart.  
 
Pályázati biztosíték:  
Az ajánlatkérı pályázati biztosítékot nem kér.  
 
A pályázatra vonatkozó egyéb információ kérhetı:  
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 13. számú irodájában Feke László mőszaki 
irodavezetıtıl illetve a 06/66/483-100/111-es mellék telefonszámon. 
 
Részletes pályázati kiírás átvehetı 8.000,- Ft + Áfa-s áron, dokumentáció formájában a 
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal  13. számú irodájában 2013. július 10-tıl.  A 
dokumentáció ellenértékének kézpénzben történı befizetése a Dévaványai Közös 
Önkormányzati Hivatal pénztárába ügyfélfogadási idıben (Hétfı de. 8.00 – 11.30 du. 12.30 – 
16.30, Kedd de. 8.00 -11.30., péntek  de. 8.00 – 11.30. du. 12.30 – 14.00) lehetséges, banki 
átutalás esetén az ajánlatkérı K&H Bank Zrt-nél vezetett 10402142-49564855-56551002 
számú számlára történı átutalással. A dokumentációi megvásárlása az eljárásban való 
részvétel feltétele.  
 
Az ellenérték fejében bérbe adni kívánt ingatlan adatai:  
ingatlan hrsz-a Üzemcsarnok nagysága m2 induló bérbeadási ára 
01634/12 463,39 (kerítéssel körbezárt 

telek nagysága 2.018 m2) 
300,- Ft/m2/hó + Áfa 

(épületre vetítve)  
 
Részletes eljárási rend 
 
Bírálati szempontok: 
Összességében legelınyösebb ajánlat az alábbiak szerint 



 41 

Szempont     Súlyszám 
1, Ajánlati ár: nettó ezer Ft   80 
2, Kaució mértéke: nettó ezer Ft 20 
 

• Az ajánlatok felbontásának a helye és idıpontja:  
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. sz. irodája 
2013. július 31. 10 óra 
 

• Az eredményhirdetés helye és tervezett idıpontja:  
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. sz. irodája 
2013. augusztus 16. 10 óra 

 
• A szerzıdéskötés helye és tervezett idıpontja:  

Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. sz. irodája 
2013. szeptember 02. 10 óra 
 

• A pályázati ajánlatok közül legmagasabb összeget kínáló ajánlat a nyertes ajánlattevı. 
Amennyiben az eljárás nyertese visszalép a szerzıdéstıl úgy az ajánlatkérı a második 
legmagasabb összegő ajánlattevıt hirdeti ki nyertesnek.  
 

• A pályázatok felbontásánál az ajánlattevık vagy meghatalmazottjuk, illetve az 
ajánlatkérı nevében eljáró személyek lehetnek jelen. 
 

•  A pályázatok elbírálására jogosult a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati 
Vagyonkezelı Bizottság javaslatára a Képviselı-testület.  

 
Alternatív ajánlattételre lehetıség nincs.  
 
Az ajánlattevık pénzügyi, gazdasági és mőszaki alkalmassága igazolására kért adatok és 

tények:  

Pénzügyi és gazdasági alkalmasság igazolása:  
Az ajánlattevı a pénzügyi, gazdasági és mőszaki alkalmasságára a következı igazolásokat 
kell benyújtania.  
 

• valamennyi számlavezetı pénzintézetétıl származó, 30 napnál nem régebbi, 
valamennyi  számlára vonatkozó igazolás eredeti vagy cégszerően hitelesített 
másolata a következı tartalommal: számlaszám feltüntetése, mióta vezeti 
bankszámláját, sorban állás volt-e az ajánlati felhívás feladását megelızı 24 
hónapban, ha igen milyen idıtartamban. A vizsgált idıszakban megszüntetett 
számlaszámokról is be kell csatolni a pénzintézettıl származó nyilatkozatot.  

• az utolsó három lezárt üzleti év (2010, 2011, 2012) éves beszámolók egyszerő 
hitelesített másolata. 

• 30 napnál nem régebbi adóigazolás arra vonatkozóan, hogy semmiféle köztartozása 
nincs  

 
Mőszaki alkalmasság igazolása:  

• ajánlattevı által végezni kívánt tevékenység bemutatása,  
• az ajánlattevı által foglalkoztatni kívánt szakemberek, vezetık bemutatása a 

személyek megnevezésével, képzettségük, gyakorlati idejük alátámasztásával,  
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• foglalkoztatni kívánt személyek száma,  
 
Érvénytelen az ajánlat, ha:  

• olyan ajánlattevı nyújtotta be, aki nem jogosult részt venni a pályázaton,  
• az ajánlatot a kiírásban meghatározott, illetve a szabályszerően meghosszabbított 

határidı után nyújtották be,  
• az ajánlat nem felel meg a pályázati kiírásban, jogszabályokban valamint a jelen 

eljárási rendben foglaltaknak, 
• amely az ajánlati árat (díjat) nem egyértelmő határozza meg, vagy más ajánlatához 

valamely feltételhez köti, 
• olyan ajánlattevı nyújtotta be, akinek az önkormányzattal szemben tartozása van, 

továbbá aki szerzıdésbe foglalt vállalásait nem teljesítette.  
Egyéb információk:  
Az ingatlanon végezhetı minden olyan tevékenység, amely nem jár az épület, építmény 
átalakításával. A tevékenység végzéséhez szükséges hatósági engedélyek elkészíttetése és 
benyújtása, valamint annak teljes költsége a leendı bérlıt terheli.  
Az ingatlanon végzendı tevékenység csak jogerıs és végrehajtható hatósági engedélyek, 
valamint telepengedély köteles tevékenység esetén telephely engedélyezését követıen illetve 
mőködési engedély birtokában folytatható.  
A bérleti szerzıdést határozatlan idıre köti meg a Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 
Gazdálkodási Irodája. A bérleti szerzıdés megkötésének feltétele, hogy a bérlı legalább két 
havi bérleti díjnak megfelelı összeget kaucióként elıre a hivatal bankszámlájára befizessen és 
egy éves bérleti díjnak megfelelı összeg erejéig szerzıdési biztosítékot nyújtson (terheletlen 
ingatlanra jegyzett jelzálog, értékpapír letétbehelyezés, bankgarancia vagy más a bérbeadó 
által elfogadható módon).  
A szerzıdéskötés esetén a felek megállapodnak abban, hogy a bérleti szerzıdést bármelyik 
szerzıdı fél – 6 hónapos felmondási idı betartásával – bármikor, indoklás nélkül jogosult 
felmondani.  
A bérbeadó jogosult arra, hogy 2013. évet követı évek havi bérleti díj összegét mindig a 
tárgyévet megelızı év december 31-ig évenként a hivatalosan megállapított inflációs rátának 
megfelelıen módosítsa. 
Az ingatlan bérbeadási ára nem tartalmazza az épület rezsiköltségét. A rezsiköltségek 
finanszírozása teljes mértékben a nyertes ajánlattevıt terheli.  
Az ingatlanra vonatkozó számos adatokat, tervdokumentációt a mellékelt dokumentációban 
közöljük.  
Az ajánlatkérı a hiánypótlás lehetıségét egyszeri alkalommal, a bírálati szempontok 
kivételével teljeskörően biztosítja.  
 
Az ajánlathoz csatolni kell az ajánlattevınek az ajánlattételi határidıt megelızı 60. napnál 
nem korábbi keltezéső cégmásolatát, a hatályos és a megszőnt bankszámlaszámok 
ellenırzésére.  
Az ajánlatot és az ajánlatban szereplı nyilatkozatokat olyan személyeknek kell aláírniuk, akik 
jogosultak az ajánlattevı illetve a nyilatkozattevı nevében kötelezettséget vállalni, illetve 
nyilatkozni. E jogosultságot igazoló dokumentumok eredeti példányát az ajánlathoz csatolni 
kell. Aláírási címpéldányt másolatban. (Egyéni vállalkozó esetén vállalkozói igazolvány 
becsatolása szükséges.) 
Az ajánlatkérı a dokumentációban elıírt szerzıdést az eljárás nyertesével köti meg. 
Amennyiben az ajánlatkérı az eredményhirdetéskor a második legkedvezıbbnek minısített 
ajánlatot tevıt is meghatározta, az eljárás nyertesének visszalépése esetén vele köt szerzıdést.  
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Az ajánlatkérési dokumentáció tartalmazza a szerzıdéstervezetet, melyet az ajánlathoz 
kitöltve és minden oldalát szignózva kell becsatolni.  
 
Az ajánlatok postai úton történı elküldésébıl származó valamennyi kockázat – beleértve a 
határidın túli beérkezését is – ajánlattevıt terheli.  
 
Az ajánlatkérı 2013. július 17-én de. 9.00 órai kezdettel helyszíni szemlét hirdet meg a 
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. sz. tárgyalójában, majd azt követıen az érintett 
helyszínen. 
Az ajánlatokat cégszerően aláírva sérülésmentes zárt, borítékban/csomagban 2 példányban (1 
eredeti és 1 másolat) kell benyújtani - megjelölve az eredeti és a másolati példányokat - az 
ajánlatkérı székhelyén, az e felhívásban közölt címen, az ajánlatbeadásra vonatkozó 
határidıig. A példányok esetleges eltérése esetén az eredeti példány számít mértékadónak. 
 
A borítékra a következıt kell ráírni:  
Pályázó neve, címe, valamint „Dévaványa Üzemcsarnok bérbeadása”. Tilos felbontani 
az ajánlattételi határidı lejártáig.  
 
Az ajánlati dokumentációt az alábbi tartalmú iratok kíséretében kell benyújtani:  
A melléklet  Ajánlati adatlap /Felolvasó lap/ 
B melléklet  A pénzintézettıl származó nyilatkozat 
C melléklet  Éves beszámolók (2010, 2011, 2012) egyszerő hitelesített másolata  
D mellékelt  Köztartozás mentességre vonatkozó igazolások 
E melléklet Mőszaki alkalmasság igazolása (tevékenység bemutatása, foglalkoztatni 

kívánt szakemberek, vezetık illetve a foglalkozatni kívánt személyek 
száma) 

F melléklet   Aláírási címpéldány (jogi személy esetén)  
G melléklet  Cégkivonat illetve vállalkozói igazolvány másolata 
H melléklet   Nyilatkozat a szerzıdési biztosíték nyújtásáról 
I melléklet   Bérleti szerzıdés tervezet 
 
A részletes pályázati kiírás mellékletét képezik az alábbi dokumentációk:  

• 1. sz. melléklet:  Felolvasó lap 
• 2. sz. melléklet:  Ajánlattevıi nyilatkozat a bankszámlavezetı pénzintézetekrıl  
• 3. sz. melléklet:  Ajánlattevıi nyilatkozat a utolsó három lezárt üzleti év        

forgalmáról 
• 4. sz. melléklet:  Ajánlattevıi nyilatkozat a szerzıdési biztosíték nyújtásáról 
• 5. sz. melléklet:  Bérleti szerzıdés tervezet 

 
Mőszaki dokumentumok:  

� Mőszaki leírás,  
� Üzemcsarnok földszinti és emeleti helyszínrajz 
� Tulajdoni lap, térképmásolat 

 
ÚTMUTATÓ 

 
Dévaványa Város Önkormányzat által 

„Dévaványa Üzemcsarnok bérbeadása” 
tárgyában lefolytatott beszerzési eljáráshoz 
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Felhívjuk minden Ajánlattevı szíves figyelmét, hogy jelen pályázati dokumentációt 
alaposan és gondosan tanulmányozza át, és ajánlatát az abban leírtaknak megfelelıen és 
pontosan állítsa össze. Az Ajánlatkérı a részletes Útmutatóval és az ehhez csatolt 
mellékletekkel elı kívánja segíteni, hogy érvényes ajánlat kerüljön beadásra.  
 
A pályázati felhívást érintı határidık:  
 
A pályázati felhívás meghirdetésének napja:  2013. július 10.  
A helyszíni bejárás idıpontja:    2013. július 17. 9 óra 
Az ajánlatok benyújtásának ideje:    2013. július 31. 10 óra 
Az ajánlatok bontásának ideje:    2013. július 31. 10 óra 
Hiánypótlás benyújtásának ideje:    2013. augusztus 07. 10 óra 
Eredményhirdetés tervezett idıpontja:   2013. augusztus 16. 10 óra 
Szerzıdéskötés tervezett idıpontja:    2013. szeptember 02. 10 óra 
A kiegészítı tájékoztatást kérı levelet a Dévaványa Város Önkormányzat (5510 Dévaványa 
Hısök tere 1. ) Feke László Úr részére kell eljuttatni legkésıbb a fenti idıpontig. 

 
Általános rész 

 
Az ajánlattevınek az ajánlata elkészítésénél minden a dokumentációban elıírt elıírást, 
feltételt be kell tartania, az ajánlatát megfelelıen kell elkészítenie.  
Az Ajánlattevı kérésére e-mail üzenetként az útmutatót és a mellékelt dokumentumokat a 
dokumentációt megvásárló Ajánlattevık részére. (e-mail cím: muszak@devavanya.hu) 
Amennyiben az e-mailen megküldendı iratminták és a dokumentációhoz csatolt iratminták 
között eltérés tapasztalható, úgy a dokumentációban meghatározott iratminták a 
meghatározók.  

 
Az Ajánlattevınek viselni kell minden költséget, mely az ajánlat összeállításával és 
benyújtásával kapcsolatos.  

 
Az Ajánlattevınek az ajánlatát egy eredeti és egy másolati példányban kell elkészítenie, és 
azokon fel kell tüntetni, hogy az „Eredeti példány” vagy „Másolati példány”. Amennyiben 
bármilyen eltérés lenne közöttük, úgy az eredeti példány az irányadó.  

 
Az Ajánlat eredeti példányát géppel kell kitölteni. Az Ajánlatot oldalszámmal és 
tartalomjegyzékkel ellátva kell benyújtani. A másolati példányokat a kész eredeti példányról 
kell elkészíteni.  
 
Az Ajánlat nem tartalmazhat betoldásokat, törléseket vagy felülírásokat, azt az esetet kivéve, 
ha az Ajánlattevı javítja ki saját hibáját. Ilyenkor a javításokat az Ajánlattevınek külön is alá 
kell írnia.  
 
Az ajánlatok csomagolása:  

- Az ajánlatokat zárt borítékban vagy csomagban kell leadni,  
- A csomagolás az ajánlat 2 példányát tartalmazza (1 eredeti, 1 másolati)  
- A borítékon tilos bármilyen, az ajánlattevı cégére utaló jelölés.  
 
A borítékra rá kell írni:  
Pályázó neve, címe, valamint „Dévaványa Üzemcsarnok bérbeadása”. Tilos felbontani 
az ajánlattételi határidı lejártáig.  
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Az elkésett ajánlatokat az Ajánlatkérı nem bírálja el, azt érvénytelennek nyilvánítja.  
 
Az ajánlat tartalma (az iratokat az alábbi sorrendben és megnevezésben kell összeállítani):  
 

� Borítólap 
� Felolvasó lap eredeti aláírással 
� Tartalomjegyzék,  
� A pénzintézettıl származó nyilatkozat 
� Éves beszámolók (2010, 2011, 2012) egyszerő hitelesített másolata  
� Köztartozás mentességre vonatkozó igazolások 
� Mőszaki alkalmasság igazolása (tevékenység bemutatása, foglalkoztatni kívánt 

szakemberek, vezetık illetve a foglalkozatni kívánt személyek száma) 
� Aláírási címpéldány (jogi személy esetén)  
� Cégkivonat illetve vállalkozói igazolvány másolata 
� Nyilatkozat a szerzıdési biztosíték nyújtásáról 
� Bérleti szerzıdés tervezet 
 

Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Feke László mőszaki irodavezetı    

Határidı: 2013. július 10. 
 
 
Pap Tibor polgármester – ismételten szavazásra kéri a képviselı-testület tagjait. 
Aki egyetért a pályázati felhívás megjelentetésével a Dévaványa Kisújszállási u. 01634/12 
hrsz-ú ipartelepen található szociális és irodaépület, valamint a körkemence és az 
üzemcsarnok oldalkerítése közötti térburkolat bérbe adására vonatkozóan kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza:  
  
Határozat: 
274/2013.(VI.27.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete úgy dönt, hogy az önkormányzat 
tulajdonában lévı Dévaványa Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú ipartelepen található szociális 
és irodaépület valamint a körkemence és az üzemcsarnok oldalkerítése közötti térburkolatot 
kívánja bérbe adni ipari tevékenység céljából. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete egyetért pályázati felhívás 
megjelentetésével az alábbiak szerint:  

 
RÉSZLETES PÁLYÁZATI KIÍRÁS 

 
Pályázatot kiíró szerv megnevezése, székhelye: 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete 
5510 Dévaványa, Hısök tere 1. 
 
Pályázat célja: Dévaványa Város Önkormányzat tulajdonát képezı ingatlan ellenérték fejében 
történı hasznosítása egyfordulós pályázati úton 
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Pályázat tárgya: a Dévaványa, Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú ipartelepen található szociális 
és irodaépület, valamint a körkemence és az üzemcsarnok oldalkerítése közötti térburkolat 
bérbeadása. 
 
Ajánlat benyújtásának határideje:  2013. július 31. 10.30 óra 

Helye:  Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 13. számú 
irodája 

                                          Módja:  Személyesen, vagy postai úton 
 
Az ajánlati kötöttség idıtartama:  
Az ajánlati kötöttség lejártának idıpontja az ajánlattételi határidı lejártakor kezdıdik és az 
eredményhirdetéstıl számított 60 napig tart. 
 
Pályázati biztosíték: 
Az ajánlatkérı pályázati biztosítékot nem kér. 
A pályázatra vonatkozó egyéb információ kérhetı: 
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 13. számú irodájában Feke László mőszaki 
irodavezetıtıl. 
Részletes pályázati kiírás átvehetı dokumentáció formájában a Dévaványai Közös 
Önkormányzati Hivatal 13. számú irodájában 2013. július 10-tıl  ügyfélfogadási idıben. 
 
Az ellenérték fejében történı hasznosítani kívánt ingatlan adatai: 

 
Részletes eljárási rend:  
Az ajánlatok elbírálásának szempontjai: 

a)   az ajánlatok felbontásának a helye és idıpontja:  
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. számú irodája  
2013. július 31. 10.30 óra 

b)  Az eredményhirdetés helye és idıpontja: 
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. számú irodája  
2013. augusztus 16. 10.30 óra 

c)     A szerzıdéskötés helye és tervezett idıpontja:  
Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 8. sz. irodája 
2013. szeptember 02. 10.30 óra 

d) A pályázati ajánlatok közül legmagasabb összeget kínáló ajánlat a nyertes 
e) A pályázatok felbontásánál az ajánlattevık vagy meghatalmazottjuk, illetve az 

ajánlatkérı nevében eljáró személyek lehetnek jelen; 
f) a pályázatok elbírálására jogosult a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati 

Vagyonkezelı Bizottság javaslatára a Képviselı-testület; 
 
Alternatív ajánlattételre lehetıség: nincs 
 
Az ajánlattevık pénzügyi, gazdasági és mőszaki alkalmassága igazolására kért adatok és 
tények:  

Ingatlan hrsz-a Terület nagysága m2 Mővelési ága Induló bérbeadási ár 

01634/12 

 
59,23  
1820 

 

szociális és irodaépület  
térburkolat 

 
280,-Ft /m2/hó + Áfa 
20,-Ft /m2/hó + Áfa 
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Pénzügyi és gazdasági alkalmasság igazolása: 
- pénzintézettıl származó és 30 napnál nem régebbi nyilatkozat az alábbi, kötelezı 

tartalommal: 
• mióta vezeti az ajánlattevı számláját, 
• milyen az ajánlattevı pénzügyi helyzete, hitel- és fizetıképessége, 
• volt-e az ajánlattevı számláján az utóbbi 1 évben sorban állás, és ha igen, hány 

esetben, az ajánlattevı fizetési kötelezettségének pontosan tesz-e eleget, 
- 30 napnál nem régebbi igazolást arról, hogy semmiféle köztartozása nincs. 

Mőszaki alkalmasság igazolása: 
- ajánlattévı által végezni kívánt tevékenység bemutatása, 
- az ajánlattevı által foglalkoztatni kívánt szakemberek, vezetık bemutatása a 

személyek megnevezésével, képzettségük, gyakorlati idejük,  
- foglalkoztatni kívánt személyek száma. 
 

Érvénytelen az ajánlat, ha: 
a) olyan ajánlattevı nyújtotta be, aki nem jogosult részt venni a pályázaton; 
b) az ajánlatot a kiírásban meghatározott, illetve a szabályszerően meghosszabbított 

határidı után nyújtották be; 
c) az ajánlat nem felel meg a pályázati kiírásban, jogszabályokban valamint a jelen 

eljárási rendben foglaltaknak; 
d) amely az ajánlati árat (díjat) nem egyértelmően határozza meg, vagy más ajánlatához, 

valamely feltételhez köti; 
e) olyan ajánlattevı nyújtotta be, akinek az önkormányzattal szemben tartozása van, 

továbbá aki szerzıdésbe foglalt vállalásait nem teljesítette. 
 
Egyéb információk: 
A bérbe adni kívánt szociális épület jelenleg használatra alkalmatlan.  A bérbevevı 
kötelezettsége ezen ingatlan felújítása. A bérleti szerzıdés megszőnését követıen a 
bérbevevı a bérbeadótól a felújításra vonatkozóan fizetési igényét nem érvényesítheti. Az 
ingatlanon végezhetı minden olyan tevékenység, amely nem jár az épületek, építmények 
jelentıs átalakításával. A tevékenység végzéséhez szükséges hatósági engedélyek, mint pl. 
építési engedély, rendeltetés módosítási engedély elkészíttetése és benyújtása, valamint 
annak teljes költsége a leendı bérlıt terheli. Bármilyen nemő bontási és építési munka 
megkezdése elıtt a tulajdonos önkormányzat írásbeli hozzájárulását be kell szerezni. Az 
ingatlanon végzendı tevékenység csak jogerıs és végrehajtható hatósági engedélyek, 
valamint telepengedély köteles tevékenység esetén telephely engedélyezését követıen 
illetve mőködési engedély birtokában folytatható. 
A bérleti szerzıdést határozatlan idıre köti meg a Dévaványai Közös Önkormányzati 
Hivatal Gazdálkodási Irodája. A bérleti szerzıdés megkötésének feltétele, hogy a bérlı két 
havi bérleti díjnak megfelelı összeget kaucióként elıre a hivatal pénztárába befizessen és 
egy éves bérleti díjnak megfelelı összeg erejéig szerzıdési biztosítékot nyújtson (terheletlen 
ingatlanra jegyzett jelzálog, értékpapír letétbehelyezés, bankgarancia vagy más a bérbeadó 
által elfogadható módon). 
Az ingatlanra vonatkozó számos adatokat, tényeket és engedélyeket a mellékelt 
dokumentációban közöljük. 

Az ajánlatot zárt, borítékban/csomagban, 2 példányban (1 eredeti és 1 másolat) kell beadni, az 
ajánlatkérı székhelyén, az e felhívásban közölt címen, az ajánlatbeadásra vonatkozó 
határidıig. A borítékra a következıt kell ráírni pályázó neve, címe, valamint: „a Dévaványa, 
Kisújszállási u. 01634/12 hrsz-ú ipartelepen található szociális és irodaépület, valamint a 
körkemence és az üzemcsarnok oldalkerítése közötti térburkolat bérbeadása”. 
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Az ajánlati dokumentációt az alábbi tartalmú iratok kíséretében kell benyújtani: 
A melléklet:  Ajánlati adatlap 
B melléklet: a pénzintézettıl származó nyilatkozat 
C melléklet: igazolás köztatozásokról 
D melléklet: mőszaki alkalmasság nyilatkozatai 
E melléklet: aláírási címpéldány (jogi személy esetén) 
F melléklet:  cégkivonat illetve vállalkozói igazolvány másolat (amennyiben nincs 

nyilatkozat arról, hogy a tevékenységet milyen szervezeti formában kívánja 
folytatni) 

G melléklet:  nyilatkozat arról, hogy a pályázati feltételeket elfogadja. 
 

Ha az ajánlatkérı az eredményhirdetéskor megjelölte a második legmagasabb összegő 
ajánlatot tevıt, akkor az eljárás nyertesének visszalépése esetén azzal fog szerzıdést kötni. 

 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 

Feke László mőszaki irodavezetı    
Határidı: 2013. július 10. 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a legutóbbi testületi ülésen szó volt arról, hogy a 
Települési Önkormányzatok Országos Szövetségének elnöke a Megyei Jogú Városok 
Szövetségének kezdeményezéséhez csatlakozva megkereste azzal az önkormányzatot, hogy 
Dévaványa is segítsen az árvízvédelmi munkálatok és keletkezett károk helyreállítása 
fedezetére indított forrásgyőjtésben.  
Az ülésen elmondta a polgármester, hogy egyetért a kezdeményezéssel, de megfontolandó a 
kezdeményezésben foglalt kérés teljesítése, illetve annak mértéke.  
Elmondja, hogy a Vidékfejlesztési Minisztérium a támogatásokat most utalja le, amelyek 
között van olyan, amire már nem is számoltak. A polgármester javasolja, hogy 400.0000,- Ft-
ot utaljanak át erre a célra, amelyet a többletbevételbıl, valamint a céltartalékból 
biztosítsanak.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselıket. 
Aki egyetért azzal, hogy az árvízvédelmi munkálatok és keletkezett károk helyreállítása 
fedezetére 400.000,- Ft-ot biztosítsanak kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a testület 6 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozza: 
 

Határozat: 
275/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Települési Önkormányzatok 
Országos Szövetségének elnöke a Megyei Jogú Városok Szövetségének 
kezdeményezéséhez csatlakozva úgy dönt, hogy az árvízvédelmi munkálatok és 
keletkezett károk helyreállítása fedezetére 400.000,- Ft-ot biztosít az Önkormányzat 
2013. évi költségvetésének általános mőködési tartalék elıirányzat, valamint 
céltartalék elıirányzat terhére. 
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A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a megítélt összeg átutalásáról 
gondoskodjon az árvízvédelmi munkálatokra és a keletkezett károk helyreállítására, 
a Magyar Államkincstárnál létrehozott alábbi számlaszámra:  
MÁK 10032000-01220122-30000003. 
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 

Szőcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetı 
Határidı:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a zárt ülés megkezdése elıtt van-e valakinek 
bejelentése? 
Megadja a szót Kiss Károly részére. 
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – elmondja, hogy a volt 
KTSZ épülete nagyon rossz állapotban van. Kérdése ki a felelıs annak az állapotáért? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ingatlan a Szarvasi Vas- és Fémipari 
Szövetkezet tulajdonában van.  
Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselı – véleménye, hogy a 
tulajdonost fel kell szólítani, hogy az épületet tegye rendbe, mivel rontja a városképet.  
Elmondja, volt már szó arról is, hogy a strandon a nagymedencébe úszókötél kerül 
kifeszítésre, valamint a medence aljára elválasztó sáv lesz felragasztva, ami nem történt meg. 
A medence fel lett töltve, így a sáv felragasztására nincs lehetıség.  
Megköszöni, hogy a temetıbıl a hulladék el lett szállítva. Kérdése, hogy a továbbiakban ez 
hogyan fog mőködni a hulladék elszállítása? Reméli, hogy ekkora mennyiségő szemét a 
jövıben nem fog felhalmozódni. 
Pap Tibor polgármester – bízik abban, hogy a szemét elszállítása ütemesen fog haladni, nem 
fog felgyőlni. 
Földi Imre képviselı – elmondja, hogy kb. 800 q szemét került elszállításra a temetıbıl.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Feke László mőszaki irodavezetı részére.  
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, hogy a strandfürdınél a medencébe az 
elválasztó meg lett versenyeztetve, amely nem érte el az 1 millió forintot, így a polgármester 
saját hatáskörben döntött. A megrendelés megtörtént, a teljesítés még a nyertes részérıl nem 
történt meg. A sávelválasztó kötél a szabványoknak megfelel. Elmondja, hogy az ugrókı 
rozsdamentes acélból készül, amely csúszásgátlóval ellátott, a vízfelszínétıl számítva 70 cm 
lesz az ugrómagasság.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy ez esetben meg kell oldani a kötél rögzítését. 
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, azt a tájékoztatást kapta a fürdıtıl, hogy a 
rögzítési lehetıség adott.  
A KTSZ épületével kapcsolatban elmondja, hogy az építéshatósági jogkörük december 31-el 
megszőnt. Levélben meg tudja keresni a KTSZ ingatlanának a tulajdonosát és jogszabályi 
hivatkozással megkérheti, hogy tegyen ez ügyben valamit. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a Feke Lászlónak az elmondottakat. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közmővelıdési-, Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke,  
képviselı – a bizottság nevében megköszöni az önkormányzati dolgozók egész évi munkáját a 
köztisztviselıi nap alkalmából. Kéri a hivatal dolgozóit, hogy továbbra is lelkesedéssel 
fogadják az ügyfeleket és intézzék ügyeiket.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat. 
Megadja a szót Dékány József részére.  
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Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – elmondja, hogy pályázat került benyújtásra a sportpálya fejlesztésére 
vonatkozóan. Kérdése, hogy ez a pályázat el lett-e már bírálva? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Sportegyesület nyújtott be pályázatot biztonsági 
berendezésekre. Az elıminısítésen sikeres volt a pályázat. 
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, a pályázat el lett bírálva csökkentett költséggel 
9,3 millió forintot ítéltek meg. Elmondja, hogy a Sportegyesület elnökével beszélt, aki 
elmondta, hogy nyújtottak be egy másik pályázatot is, amelynek megvárják az eredményét és 
azt követıen kezdıdik el a megvalósítás. Az irodavezetı elmondja, hogy segítségüket 
ajánlották fel az egyesületnek nem a fizikai megvalósításban, hanem a megversenyeztetésben.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Sportegyesület nyújthatott be pályázatot olyan 
létesítményre, amely nem az egyesület tulajdonában, hanem a használatában van. Korábban a 
tulajdonos önkormányzat pályázott a mőfüvespálya megvalósítására.  
A polgármester véleménye, hogy a támogatói döntést, a megvalósítható mőszaki tartalmat el 
kellene kérni. Jó lenne tudni, hogy mi az, ami megvalósulhat és mi az, ami nem, akkor az 
önkormányzat tudna lépni az ügyben.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az ifjúsági táborra van kereslet. Az 
elkövetkezendı hétvégeken több alkalommal nem lesz szabad hely.  
Feke László mőszaki irodavezetı – említést tesz a villamos energia rákötésrıl az ifjúsági 
tábornál, valamint a szükséges energia mennyiségrıl.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – említést tesz a strandfürdınél lévı vízdíj számláról, arról, hogy a termálmedence 
felújítása befejezıdött, valamint arról, hogy a termálvizet ivóvízzel hőtik. Elmondja, hogy 
kéthét tekintetében a vízdíj 607.000,- Ft, ami a nyári hónapokban megszokott. Az 
elmondottak miatt szorgalmazta a vízmőtelep visszavételét, amirıl tudomása szerint jó hírük 
van.  
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, hogy a vízmőtelepen a leltározás folyik, a telep 
visszavétele folyamatban van.  
Dékány József a Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság elnöke, 
képviselı – meglátása, hogy a vízdíjat töredékére lehetne csökkenteni, kevés ráfordítással, így 
a strand nem termelne veszteséget.  
Pap Tibor polgármester – említést tesz arról, hogy ott is jelentkezni fog villamos energia 
igény.  
Feke László mőszaki irodavezetı – elmondja, hogy szakemberrel szükséges lesz 
megvizsgáltatni az ott lévı technológiát. Elmondja, hogy a telepen lévı kutak közül egy kútra 
lesz szükségük. 
Szól még az ifjúsági tábornál a szükséges villamos energia lekötésrıl.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a zárt ülés megkezdése elıtt van-e még 
valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy több bejelentés a résztvevık részérıl nem hangzik el. 
 
Megállapítja, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján a képviselı-testületnek zárt ülést kell tartania, 
kitüntetési, önkormányzati hatósági ügy tárgyalásakor. 
 
A polgármester az ülés elején már javasolta, hogy a pályázati felhívást, amely az 
Önkormányzat tulajdonát képezı mezıgazdasági rendeltetéső földterületek határozott idıre 
szóló haszonbérbe adásával kapcsolatos, zárt ülés keretében tárgyalja a testület. 
A polgármester szavazásra kéri a képviselıket. 
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Aki egyetért azzal, hogy zárt ülést rendeljenek el e téma tárgyalásánál kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy testület egyhangúlag 8 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 

 
Határozat: 
276/2013.(VI.27.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete az általa kiírt pályázat 
feltételeinek meghatározása idıtartamára zárt ülést rendel el, mivel a nyilvános 
tárgyalás az önkormányzat érdekét sértené. 
 

Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Határidı:  azonnal  

 
 
A polgármester megköszöni a meghívottként megjelenteknek, valamint a tévé képernyıje 
elıtt lévı lakosoknak, hogy a testült munkáját figyelemmel kisérték.  
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A zárt ülés anyaga az I-1/13-5/2013. iktatószámú külön jegyzıkönyvben található 1-20. 
oldallal bezárólag.  
 
Ugyanezen jegyzıkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is.  
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 2000 órakor bezárja.  
 
 

- Kelt mint az elsı oldalon - 
 

 
 

 
Pap Tibor     Balogh Csilla 
polgármester      jegyzı 

 
 


